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Respondent č. 1, Blanka, 70 let 

Tazatel: Respondentka číslo 1. Takže první otázka: Z jakýho důvodu jste si vybrala své místo 

bydliště? Máte k němu nějaký jako citový vztah  #00:00:11-0#  

Respondent č. 1: Né já jsem přistěhovalec, náplava  #00:00:18-1#  

Tazatel: Jste náplava, přistěhovalec. A jak dlouho zde bydlíte?  #00:00:24-6#  

Respondent č. 1: 10 roků.  #00:00:29-4#  

Tazatel: 10 roků, tak to je docela hodně. A za jakých podmínek byste se odsaď odstěhovala?  

#00:00:38-2#  

Respondent č. 1: Asi za žádnejch (manžel: to bych ji musel vopustit) (smích všichni). Teď už 

né no.  #00:00:51-7#  

Tazatel: Takže jste tady spokojená?  #00:01:00-5#  

Respondent č. 1: No, snad jo no.  #00:01:09-2#  

Tazatel: Tak jo, tak já bych se teda odebrala k tý přírodě rovnou. Takže slovo příroda 

zahrnuje mnoho faktů a jevů jak se můžeme takhle podívat, je tady krásně žejo. Tak jaký máte 

teda osobní přístup k tomu?  #00:01:22-8#  

Respondent č. 1: Jak vosobní?  #00:01:26-4#  

Tazatel: Jako máte přírodu ráda? Znamená pro vás něco? Nebo to berete jako obecnou 

součást?  #00:01:33-4#  

Respondent č. 1: Tak určitě, určitě. My chodíme na borůvky, my chodíme na houby a pokud 

to jde, tak se couráme po lese no, ale (manžel: když je slušný počasí).  #00:01:40-6#  

Tazatel: No takže ve městě se můžeme setkat s mnoha projevy přírody ať už uměle 

vytvořenými nebo přirozenými. Jak si představuje ideální zelenou plochu, která by pro vás 

byla ta top, a na kterou byste ráda chodila a vracela se tam?  #00:01:53-8#  

Respondent č. 1: No tak já to vezmu z příkladu Benešovky. Když je to tam před střediskem 

žejo. Je tam udělanej park, jsou tam lavičky, chodí tam spousta lidí, chodí si tam děti hrát a 

při tom se každou chvíli někdo najde, kdo by to chtěl pokácet a něco tam postavit.  #00:02:04-

8#  
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Tazatel: Hmm tak s tím s váma souhlasím, taky budu zpovídat ještě magistrát ohledně tady 

toho. #00:02:12-6#   

Respondent č. 1: To se mně teda nelíbí to jako tohleto. Nejdřív ten kostel, teď zas mluvěj o 

něčem jiným, to se nám jako nelíbí tohleto.  #00:02:21-3#  

Tazatel: Hmm. Tak a jak jste spokojená se zastoupením zelených ploch v Hradci Králové? 

Myslíte si, že jich je tady dostatečný počet?  #00:02:27-4#  

Respondent č. 1: Když mi do toho města moc nechodíme, ale takhle se čas od času na něco 

narazí, tak asi jo.   #00:02:35-1#  

Tazatel: Jo, takže navštěvujete parky, lesy tady poblíž?   #00:02:39-0#  

Respondent č. 1: Nooo.  #00:02:41-2#  

Tazatel: Hmm a kam chodíte nejčastěji a nejradši?  #00:02:45-3#  

Respondent č. 1: My chodíme nejradši sem.  #00:02:50-3#  

Tazatel: Kam sem? #00:02:54-4#  

Respondent č. 1: No sem, tady kde stojíme #00:02:58-6#  

Tazatel: Takže tady na Plachtu?  #00:03:01-8#  

Respondent č. 1: Hmm přesně.  #00:03:04-6#  

Tazatel: A vyhovuje vám například kvalita cest tady místních, nebo četnost jejich? Četnost 

laviček, dětských hřišť nebo možností k nějaký jiný rekreaci?  #00:03:13-1#  

Respondent č. 1: Myslíte tady na tý Plachtě nebo..  #00:03:19-8#  

Tazatel: Ne, tak jako obecně, obecně.  #00:03:24-2#  

Respondent č. 1: Těch laviček je málo teda. My jsme starší lidi, a když si pak člověk chce 

někde odpočinout, tak kolikrát na tu lavičku nenarazí  #00:03:33-2#  

Tazatel: Hmmm, to chápu no. Třeba tady Na Plachtě není skoro vůbec nic.  #00:03:41-2#  

Respondent č. 1: Ale no tak tady si můžete leckdy sednout třeba na pařez žejo, nebo když 

pokácej stromy, tak na strom.  #00:03:47-9#  

Tazatel: A třeba kvalita cest tady místních, nebo četnost jejich? #00:03:54-1#  
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Respondent č. 1: No tak to moc nesleduju, ale jako dá se projít skoro všude, takže je to asi 

dobrý no #00:03:59-0#  

Tazatel: A za jakým účelem chodíte takhle do přírody? Jen tak jako rekreace nebo nějaká 

inspirace?  #00:04:06-6#  

Respondent č. 1: My chodíme rekreačně, a pak chodíme říkám, jsem říkala my chodíme na 

houby, na borůvky, na všechno možný. #00:04:16-9#  

Tazatel: Hmm, dobře. A jak si myslíte, že jsou tyhlety plochy dostupný obyvatelům tady 

přilehlých městských částí jako Moravský Předměstí?  #00:04:25-8#  

Respondent č. 1: Já si myslím, že kdo chce, tak si cestu sem vždycky najde.  #00:04:31-3#  

Tazatel: A nemyslíte si třeba, že jsou daleko, že by jich mohlo být víc a blíž?  #00:04:38-0#  

Respondent č. 1: Ne, je to tady všechno blízko.  #00:04:44-0#  

Tazatel: A co třeba negativní projevy tady, co můžete jako potkat.  #00:04:50-8#  

Respondent č. 1: No, že se hodně kácí no.  #00:04:54-6#  

Tazatel: A třeba jako vandalismus nebo nedostatečný čištění, odpadky na zemi. Myslíte si, že 

by se o to město mělo víc starat?  #00:05:04-1#  

Respondent č. 1: No tady snad na tý Plachtě ani ne, ale ve městě na odpadky těch košů tam je 

málo #00:05:13-7#  

Tazatel: Já třeba když jsem teďka šla, tak jsem támhle na začátku tý Plachty tam, jak se 

vchází, tak jsem našla spoustu jako odpadků a to.  #00:05:20-8#  

Respondent č. 1: No a tak to tam lidi házej účelově.  #00:05:24-4#  

Tazatel: Házej to tam lidi účelově no právě.  #00:05:28-4#  

Respondent č. 1: Jako, záleží, jak kdo co udělá žejo. Někdo si pytlík donese domů a někdo ho 

vyhodí. To je to samý s petkou.  #00:05:35-0#  

Tazatel: A třeba nějaké ničení stromků nebo přírody obecně? #00:05:40-7#  

Respondent č. 1: To ani ne, nic se mi teda nevybavuje #00:05:46-4#  
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Tazatel: Hmm a ještě bych se vás zeptala. Myslíte si, že by město mělo rozšiřovat zelený 

plochy? Namísto toho, že se je snaží furt eliminovat na úkor nějaký obchodních...  #00:05:58-

0#  

Respondent č. 1: Já myslím rozšiřovat ne, ale by mohli aspoň zachovat ty, co jsou.  

#00:06:06-4#  

Tazatel: Zachovat. Hmm. Tak a když jsme teda tady Na Plachtě, tak co všechno víte tady o té 

Plachtě?  #00:06:13-5#  

Respondent č. 1: Moc ne (smích)  #00:06:16-7#  

Tazatel: Ono je to tady docela dost vzácný #00:06:19-7#  

Respondent č. 1: No o tom jsem něco slyšela, ale víc toho nevím no #00:06:24-9#  

Tazatel: Žije tady strašně moc rostlinejch a živočisnejch druhů, co se jinde nevyskytujou 

#00:06:32-3#  

Respondent č. 1: Aha, tak to je zajímavý #00:06:37-1#  

Tazatel: A ve volném čase sem chodíte zhruba jak často?  #00:06:42-2#  

Respondent č. 1: No tak když je sezona tak denně #00:06:48-7#  

Tazatel: Denně hmm, no je tady krásně. A jaký teda máte k týdle lokalitě vztah? Vážou se k 

tomu nějaký vzpomínky?  #00:06:57-5#  

Respondent č. 1: Konkrétní vzpomínky ne, no že nám je tady dobře akorát no. Ještě tady to je 

akorát pod Flošnou..  #00:07:10-4#  

Tazatel: A víte o tom, že se tady v nejbližší blízkosti bude stavět nová městská čtvrť? Bude se 

jmenovat Residence Na Plachtě.  #00:07:23-3#  

Respondent č. 1: No o tom se mluví, ale kde to konkrétně má bejt nevím.  #00:07:33-4#  

Tazatel: No má bejt tady někde namísto těch starých nepoužívaných skladů. Někde tady, já si 

taky myslim, že to tady někde je.  #00:07:50-1#  

Respondent č. 1: Tohle to patří, patřívalo k tomu, k piánu.  #00:08:01-3#  

Tazatel: A jaký byste na to měla názor, jako že tady bude stát nová čtvrť takhle přímo v 

blízkosti chráněnýho území, nebo přírodní památky.  #00:08:12-5#  
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Respondent č. 1: Já nevím, já se v tom tak dvakrát nevyznám, ale vím, že támhleto už je 

zastavěný a konkrétně, kde se má stavět to nevím.  #00:08:26-0#  

Tazatel: No má to být právě jako v bezprostřední blízkosti. Jakože tady stojíme a dva metry se 

maj začít stavět baráky.  #00:08:34-0#  

Respondent č. 1: No to by bylo dost narušení no.  #00:08:39-4#  

Tazatel: Hmm takže pokládáte to za narušení tohoto přírodního rázu?  #00:08:46-8#  

Respondent č. 1: No já si myslím že jo. Pokud by to bylo vyloženě tady v blízkosti tak, 

podívej jakou chvilku tady stojíme, co tady prošlo lidí.  #00:08:57-6#  

Tazatel: A účastnila jste se třeba nějakých akcí, co tady pořádala Plachta? Jako brigády, 

sečení... #00:09:04-2#   

Respondent č. 1: Ne, ne, ne.  #00:09:08-5#  

Tazatel: ...nějaký petice, podepisování za záchranu?  #00:09:15-0#  

Respondent č. 1: Ne my jsme podepisovali akorát, že tam na tý Benešovce nechceme ten 

kostel. To bylo jediný, co jsme podepisovali.  #00:09:23-6#  

Tazatel: A víte, že ještě donedávna bylo, do července minulého roku, tak Plachta byla v 

podstatě, jakoby parcelou pro stavení? Pro stavění domů, že byla v ohrožení?  #00:09:37-1#  

Respondent č. 1: Tak něco se problesklo vždycky, ale pak to utichne. No se někde něco 

vyklepe a pak to utichne tak.  #00:09:46-9#  

Tazatel: Jo, nakonec se to teda prosadilo asi po osmi letech bojování, tedy těch ochránců, co 

to tady vedou tu Plachtu, že se to zrušilo, že tady žádný stavební pozemky nebudou, takže se 

to jako přírodní, přírodní památka.  #00:10:01-2#  

Tazatel: A v průběhu let, všimla jste si nějaké změny za těch 10 let, co tu bydlíte? Nějakého 

zlepšení, zhoršení, vylepšení?  #00:10:11-2#  

Respondent č. 1: Snad ani ne čoveče viď? Teďka tam je pro ty děcka postavený to hradiště 

(manžel: spíš je to k lepšímu). Akorát že jsou lesy hodně prokácený a ten bordel tam pak 

zůstává. Klády odvezou a nechaj tam bordel a to se pak v lese po tom špatně chodí.  

#00:10:33-5#  
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Respondent č. 2, Michaela, 40 let 

Tazatel: Takže respondent číslo dvě. Tak chtěla bych se vás zeptat, z jakého důvodu jste si 

vybrala své místo bydliště tady v Hradci Králové? #00:00:07-4#  

Respondent č. 2: No tak kvůli zeleni #00:00:10-4#  

Tazatel: Kvůli zeleni? Tak to je úplně úžasný. A máte k tomuto místu nějaký citový vztah? 

#00:00:17-6#  

Respondent č. 2: Asi jo. #00:00:17-6#  

Tazatel: Jo. A myslíte si, že byste našla nějaký důvod, kvůli kterému byste se odsud 

odstěhovala? #00:00:23-6#  

Respondent č. 2: Asi zase citovýmu (smích) #00:00:26-0#  

Tazatel: Zase citový. Takže, já nevím, kdyby třeba najednou pokáceli všechnu zeleň tady v 

Hradci, tak odstěhovala byste se kvůli tomu? #00:00:36-7#  

Respondent č. 2: Tak to asi se muselo ještě něco přidat k tomu, ale samozřejmě jako Hradec 

mě přilákal těma stromama a parkama a lesama #00:00:45-5#  

Tazatel: Ještě, jak dlouho zde bydlíte? #00:00:45-9#  

Respondent č. 2: No asi 15, 20 let #00:00:54-1#  

Tazatel: No a když si vezmeme přírodu jako takovou tak to zahrnuje mnoho faktů a jevů, jak 

se tak můžeme podívat okolo nás. Tak jaký máte jako vztah osobně k přírodě? #00:01:03-2#  

Respondent č. 2: Já tam chodím relaxovat, nabíjet se energií a tak jako cítím se tam jako doma 

(smích). Takže velmi vřelý vztah. #00:01:16-6#  

Tazatel: Velmi vřelý vztah. Hmm. #00:01:19-4#  

Tazatel: A tady ve městě, já teda nevím, kde přesně bydlíte. Tady bydlíte někde v okolí? 

#00:01:20-0# 

Respondent č. 2: Tady za lesem, já teďka právě kamarádce hlídám miminko. #00:01:27-5#  

Tazatel: Takže to je Nový Hradec žejo #00:01:25-8#  

Respondent č. 2: Hmm #00:01:30-3#  
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Tazatel: A když jdete do města takhle, tak se určitě taky setkáte s různýma parkama, lesama... 

#00:01:34-1#  

Respondent č. 2: Hmm hmm #00:01:35-8#  

Tazatel: A tak, jak si osobně představujete ideální zelenou plochu, kam byste chodila třeba 

každý den? #00:01:47-4#  

Respondent č. 2: No tak mně vyhovujou právě čistý lesy, nejvíc. Protože v parku mi to přijde 

už trošku vyumělkovaný, takže ten les, kde jsou zpevněný cesty, kde si člověk může vybrat 

mezi zpevněnýma cestama a cestama takovýma, kde cítíte tu hlínu, kamínky a tak. #00:02:01-

6#  

Tazatel: Hmm #00:02:03-6#  

Tazatel: A jak jste spokojená se zastoupením zelených ploch v Hradci Králové? Myslíte si, že 

jich je tady dostatečný počet? #00:02:12-6#  

Respondent č. 2: Myslím si, že jich je tady určitě víc než v jiných městech #00:02:16-8#  

Tazatel: Hmmm #00:02:15-8#  

Respondent č. 2: Já jsem ze Sokolova původně, takže tam třeba je jeden jedinej park na celý 

město. Tak myslím si, že Hradec má jako velkej, velkou.. #00:02:24-8#  

Tazatel: Velkej výběr #00:02:23-3#  

Respondent č. 2: Hmm hmm #00:02:27-7#  

Tazatel: A kam chodíte nejčastěji a nejraději? #00:02:29-9#  

Respondent č. 2: Do lesa, spíš do toho lesa než do parku. #00:02:31-7#  

Tazatel: Hmmm. A přímo tady nějakou konkrétní lokalitu v Hradci máte? #00:02:35-8#  

Respondent č. 2: Nejradši z Novýho Hradce vlastně vrchem. Tam to křížuju jak se dá. Já 

víceméně ani orientační smysl moc nemám, takže já chodím kde mě ta cesta vyvede. 

#00:02:48-5#  

Tazatel: A jak jste spokojená s podobou těchto míst? Právě s těma cestama, četností laviček, 

nějaký dětský hřiště? #00:02:58-5#  
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Respondent č. 2: Asi si myslim, že jako pro mě je to vyhovující, já ještě nemám svoje děti, 

takže pro mě to je naprosto vyhovující. #00:03:04-5#  

Tazatel: Hmm. Jste spokojená se zastoupením zeleně? Myslíte si, že by tady, třeba mohlo být 

já nevím, více jehličnanů, více listnatých stromů.. #00:03:12-6#  

Respondent č. 2: To jsem nikdy nesledovala. #00:03:11-8#  

Tazatel: Ne? #00:03:16-7#  

Respondent č. 2: Ale mám pocit, že je hodně postaráno, protože většinou když chodím po tom 

lese, tak buď slyším, že se někde vyřezávají stromy a vidím zase malý vysazený stromky, 

takže v tom je opečovávaný hodně #00:03:28-5#  

Tazatel: Hmm. A za jakým účelem vlastně chodíte do těch pakrů? Vy jste říkala, že zde ráda 

relaxujete. Máte třeba ještě nějaký vzpomínky na určitý místo? Nebo, chodíte se sem setkávat 

s přáteli, s rodinou? #00:03:41-6#  

Respondent č. 2: Já jsem začla do lesa chodit po rozvodu, takže na uklidnění (smích). A pak 

jsem tam začla vlastně chodit s kámoškama třeba pokecat a teďka vlastně, když hlídám děti 

občas, tak vyvážím děti do lesa #00:03:57-9#  

Tazatel: Hmm. A jak jste spokojená s dostupností zelených ploch? Myslíte si, že se tam dá 

dojít pěšky do deseti minut tady v Hradci? Z vašeho místa bydlíště? #00:04:05-4#  

Respondent č. 2: no tady je hodně výborná ta poloha na tý periferii, že to je blízko u toho lesa 

a v centru města tam asi ty lidi nemaj moc šanci, pokud nemaj auto a autosedačky a vyvízt 

třeba ty děti, jakože až se, do toho lesa, ta musí do toho parku. #00:04:22-4#  

Tazatel: A jakou nejdelší vzdálenost byste byla ochotná jako za tou přírodou urazit? 

#00:04:29-4#  

Respondent č. 2: Jako abych si mohla během všedního dne mohla projít? #00:04:31-3#  

Tazatel: No jako pěšky nebo autem, abyste se mohla projít #00:04:35-3#  

Respondent č. 2: No tak já nevím, do těch pěti kilometrů #00:04:39-4#  

Tazatel: Do pěti kilometrů #00:04:38-9#  

Respondent č. 2: Během všedního dne. O víkendu asi dál i. #00:04:39-8#  
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Tazatel: Hmm super. Setkáváte se někdy s nějakými negativními projevy tady v přírodě? Jako 

jsou třeba nezpevněný cesty, odpadky, nějaké vandalismy jako třeba poničení stromy a tak? 

#00:05:00-3#  

Respondent č. 2: Spíš, spíš ty odpadky asi já registruju nejvíc, protože tím, že nejsem dřevař a 

nerozumím tomu, jaký dřevo je povolený/není povolený, takže to nerozeznávám moc 

#00:05:12-3#  

Tazatel: Hmm takže odpadky. A myslíte si, že by s tím město mělo něco dělat? #00:05:17-6#  

Respondent č. 2: Myslím si, že to je celkově jako od škol no, od škol od školek #00:05:23-9#  

Tazatel: Hmm, takže možná morálka paní učitelek  #00:05:26-8#  

Respondent č. 2: Ani ne pani učitelek, protože já jsem učila jednu dobu, ale.. #00:05:31-8#  

Tazatel: Myslíte si, že to mají děti zakotvený od rodičů takhle? #00:05:35-2#  

Respondent č. 2: Spíš u rodičů, že to vidí no #00:05:38-3#  

Tazatel: A nemyslíte si, že by třeba pomohlo sem tam postavit nějaký odpadkový koš? 

#00:05:43-1#  

Respondent č. 2: No tak je pravda, že těch jsem si moc nevšimla, že... #00:05:45-4#  

Tazatel: Já myslím, že tady není ani jeden, takhle na Plachtě #00:05:47-1#  

Respondent č. 2: Já totiž, když jdu do lesa, tak jdu většinou s batůžkem. A když si nesu 

svačinu, tak to dávám do batůžku žejo zpátky a vím, že koše jsou tam u toho kříže u jezírka a 

většinou u těch vodních ploch, tak tam jsou, ale jako během cesty jich moc není teda 

#00:06:04-6#  

Tazatel: A máte dojem, že by město HK mělo ještě rozšiřovat svoje zelený plochy? Na úkor 

toho, že tady neustále vystavují nový obchodní domy, parkoviště a tak podobně #00:06:15-1#  

Respondent č. 2: Tak určitě, protože když je ta základna nádherná, tak je docela asi lepší to 

pěstit, jako rozšiřovat, než tomu bránit #00:06:29-1#  

Tazatel: Hmmm, Tak teďka bych se přesunula asi ještě k pěti otázkám tady přímo o tý 

Plachtě. Takže znáte tuto lokalitu? Víte o ní něco konkrétního?  #00:06:36-1#  

Respondent č. 2: Konkrétního asi úplně ne, protože nejsem rodilej hradečák #00:06:38-7#  
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Tazatel: Takže nevíte, že tady to je vyhlášená přírodní památka... #00:06:44-8#  

Respondent č. 2: Vím, že je tady vřesoviště, tam vlastně jsem koukala, že to už je hodně 

rozvoraný #00:06:50-5#  

Tazatel: Já myslím, že to je ale dokonce schválně, že sem navážejí vojenskou techniku... 

#00:06:54-3#  

Respondent č. 2: A mám pocit, že to je tankama, schválně že to dělaj #00:06:58-7#  

Tazatel: To dělaj asi kvůli provzdušnění půdy, nevím nejsem jako přímo nějaký biolog 

#00:07:04-1#  

Respondent č. 2: Co mi vadí, tak to je, že tam chodí taková ta mládež na ten paintball 

#00:07:05-3#  

Tazatel: Jo #00:07:06-1#  

Respondent č. 2: Jako po sobě střílet #00:07:06-1#  

Tazatel: To ani nevim #00:07:08-4#  

Respondent č. 2: Na to vřesoviště. No, tak to jsem potkala několikrát a nerada bych je potkala 

za šera jako  #00:07:16-7#  

Tazatel: No a Plachta jako obecně čítá strašně moc druhů živočichů a rostlin, který se 

vyskytujou jenom tady u nás, ve střední Evropě. Tak a chodíte sem ve svým volným čase 

přímo na tu Plachtu?  #00:07:26-2#  

Respondent č. 2: Hmm. #00:07:28-5#  

Tazatel: A jak často třeba, já nevím, když máte volný čas? #00:07:29-8#  

Respondent č. 2: 2x týdně  #00:07:33-5#  

Tazatel: 2x týdne hmm. Máte k týto lokalitě nějaký vztah? #00:07:37-8#  

Respondent č. 2: Tak bydlím tady, takže to mám rychle vyběhnutý ááá jo. #00:07:40-6#  

Tazatel: Takže  to tady máte ráda? #00:07:41-7#  

Respondent č. 2: Jo, jo #00:07:42-6#  

Tazatel: A myslíte si, že se to v průběhu let, co tady bydlíte nějak změnilo?  #00:07:52-3#  
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Respondent č. 2: Noo mám pocit, že spíš ty dřevaři asi jako, že víc to nějak selektujou a 

naštěstí teda vysazujou, ale já jsem teda 8 let tady nebyla mezitím takže.. #00:08:16-0#  

Tazatel: A víte o tom, že se tady v nejbližší okolí, zhruba tady v těch místech (ukazuji) chystá 

vystavět nová čtvrť, která se bude jmenovat Residence Na Plachtě? #00:08:23-3#  

Respondent č. 2: Ne, tak to nevim #00:08:22-8#  

Tazatel: Nevíte vůbec, takže na to asi nemáte žádný názor. Tak já vám k tomu něco povim, 

jestli chcete. #00:08:26-6#  

Respondent č. 2: Ano #00:08:28-5#  

Tazatel: Takže mělo by to stát zhruba někde tady (ukazuji) na těch základnách, jak byly ty 

starý sklady nebo jak tak ještě jsou nepoužívaný sklady a bude to právě v úplně bezprostřední 

blízkosti té Plachty. Tak myslíte si, že by to jako mohlo ovlivnit nějak ten přírodní ráz tady tý 

krajiny?  #00:08:45-5#  

Respondent č. 2: Tak určitě, určitě to ubere zase lesu a zase vlastně budou blíž auta, blíž to co 

škodí žejo #00:08:53-5#  

Tazatel: Hmm, takže byste s tím nesouhlasila #00:08:57-2#  

Respondent č. 2: Ne, já si myslim, že je spousta jinejch ploch a myslim si, že je tolik bytů 

ještě i nekoupených, že jako musí jich tu ještě hodně #00:09:05-8#  

Tazatel: No má to být nějaký luxusnější čtvrť pro nějaký zbohatlíky, něco jako je asi 

Roudnička #00:09:12-4#  

Respondent č. 2: Hmm, aby to jako bylo vyhlášený u lesa #00:09:14-1#  

Tazatel: Hmm, hlavně aby to zničilo ten les. A ještě se vás zeptám na poslední otázku, jestli 

jste se někdy účastnila nějaké akce, kterou pořádala tady Plachta, jako je třeba každoroční 

sečení nebo vypalování trávy Různý brigády, nebo třeba podepsání petice? #00:09:30-2#  

Respondent č. 2: Petici nějakou jsem podepisovala a mám pocit, že jsem se přihlašovala s 

kamarádkou i na uklidíme Česko, něco v tom smyslu že to bylo #00:09:36-1#  

Tazatel: Hmm, hmm tak to je super #00:09:58-7# 
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Respondent č. 3, Karel, 79 let 

Tazatel: Z jakého důvodů jste si vybral právě Hradec Králové? Jako své bydliště? #00:00:12-

5#  

Respondent č. 3: Jako své bydliště? Tak já už jsem starší generace, a když jsem končil 

vysokou školu, tak jsem šel na umístěnku do Hradce #00:00:22-2#  

Tazatel: Hmm, takže #00:00:20-5#  

Respondent č. 3: No a tady jsem si našel manželku no a.. #00:00:20-3#  

Tazatel: A bylo to. A máte nějaký citový vztah tady k Hradci? Líbí se vám tady?  #00:00:26-

0#  

Respondent č. 3: Moc #00:00:29-9#  

Tazatel: Moc? Jste spokojen?  #00:00:31-4#  

Respondent č. 3: Jo #00:00:31-4#  

Tazatel: Jste spokojen, no tak to je super. A jak dlouho zde žijete? Říkal jste sem přišel hned 

po vysoký.. #00:00:32-8#  

Respondent č. 3: Od roku 1959 #00:00:36-7#  

Tazatel: Od roku 59, to už je hodně let tyjo #00:00:39-3#  

Respondent č. 3: No #00:00:38-2#  

Tazatel: A je tady nějaká situace, která by jako mohla nastat, za které byste se odstěhovat 

odsud? #00:00:47-0#  

Respondent č. 3: Asi ne, asi ne. Děti moje taky bydlej taky tady v Hradci #00:00:52-3#  

Tazatel: Takže nemáte kam utíkat #00:00:50-6#  

Respondent č. 3: Ne, ne  #00:00:54-1#  

Tazatel: Hmm a teď bych se vás chtěla zeptat na pár otázek ohledně přírody #00:00:58-1#  

Respondent č. 3: Ohledně přírody? No mně se tady moc líbí #00:01:02-7#  

Tazatel: Tak slovo příroda zahrnuje spoustu faktů a jevů jako můžeme tady okolo nás vidět, 

jaký je váš vztah k přírodě jako takový, jako obecně, máte ji rád? #00:01:13-8#  



14 

 

Respondent č. 3: Já jsem před časem ještě chodil na ryby, takže jsem navštívil všechny možný 

rybníky, písáky kolem Hradce a těch vod tady je mnoho. To se líbilo, to jsem s tím už přestal. 

Tadyhle směr Lesní hřbitov, hájovna a dál tady jsem chodíval na houby až do Bělečka, na 

kole teda. Takže tenhle směr mám nejradši. #00:01:43-9#  

Tazatel: A takhle ve městě, když jdete do centra třeba nebo tak, tak se setkáte s mnoha 

projevy přírody ať ž přirozenými nebo uměle vytvořenými, co tam jako, nějaký náletový 

dřeviny a podobně. Jak si představujete vy ideální zelenou plochu, kam byste se vracel třeba 

každý den? #00:02:05-0#  

Respondent č. 3: Kam bych se vracel, no že bych toužil po nějakejch upravovanejch parkách 

to ani ne, radši takhle do přírody někde. No je to lepší, tamto je na mě moc strojený 

#00:02:23-7#  

Tazatel: A myslíte si, že je HK dostatečně vybavený zelenými plochami? Jste s tím spokojen? 

Navštěvujete třeba nějaký parky právě tady #00:02:30-4#  

Respondent č. 3: Já myslím, že té zeleně je opravdu dost. Tak Jiráskovi sady, tak jsem 

chodíval s manželkou, teďkon udělali nový Šimkovi sady, ty jsou taky zajímavý, až ty 

vysázený keře a stromy povyrostou, teď je to ještě moc mladý. Myslím, že je tady zeleně dost 

#00:02:55-8#  

Tazatel: A kam chodíte nejčastěji a nejraději? Jste spokojen s jejich podobou, kam chodíte?  

#00:02:59-4#  

Respondent č. 3: Kam chodím nejčastěji? Já chodím nejčastěji podél Labe k nemocnici, 

potom to vemu tam na Třebeš až na Novej Hradec #00:03:12-0#  

Tazatel: Tak to je pěkná procházka #00:03:14-6#  

Respondent č. 3: No tak já si dávám denně tak 2 no hodinu, hodinu a půl, dvě to už je moc, to 

už jsem unavenej #00:03:24-9#  

Tazatel: A jak jste spokojen s úpravou tady těch ploch, jako jsou třeba cesty nebo dětský 

hřiště, lavičky a podobně #00:03:28-7#  

Respondent č. 3: Tak dětský hřiště nesleduju, nevím #00:03:32-9#  

Tazatel: Tak jako obecně, že si myslíte, že by to tady mohlo... #00:03:34-6#  

Respondent č. 3: Lavičky moc nepoužívám, nevysedávám zatím, to nepotřebuju #00:03:42-9#  
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Tazatel: To je důležitý #00:03:44-7#  

Respondent č. 3: Nevím, jak bych se k tomu vyjádřil #00:03:47-6#  

Tazatel: A za jakým účel chodíte do přírody? Hledáte tady inspiraci, nebo nějaký vzpomínky, 

setkávání s rodinou a podobně?  #00:03:54-8#  

Respondent č. 3: (pláč) #00:04:06-1#  

Tazatel: Takže nějaký vzpomínky. Tak jestli chcete skončit... #00:04:11-1#  

Respondent č. 3: Nic, budeme pokračovat, já se nadechnu #00:04:17-4#  

Tazatel: Tak jak jste třeba spokojen s tou dostupností přírody z vašeho bydliště? #00:04:22-7#  

Respondent č. 3: Tak já bydim celkem ve středu Hradce, ale není problém se kamkoli dostat. 

Já jezdím obvyvkle na konečnou nějakého autobusu a pak jdu pěšky #00:04:39-5#  

Tazatel: Takže vám nevadí vydat se za přírodou třeba i půl hodiny pěšky nebo autobusem? 

#00:04:46-5#  

Respondent č. 3: Ne, ne #00:04:46-5#  

Tazatel: A setkáváte se někdy třeba s nějakými negativními projevy tady v přírodě? Jako třeba 

vandalismus, ničení takhle stromků nebo odpadky a podobně? #00:04:56-8#  

Respondent č. 3: No teď v poslední době ani nevím, ale teď už si vzpomínám tady jednou, 

když udělali tuhle silnici na Bělečko, tak tam v lesích udělali nějakej dřevěnej hrad nebo něco. 

A dost brzo ho někdo zničil, jinak nevim. Tak takovýto to blbnutí s těma sprejerema, to se 

vyskytuje všude, ale tak v těch lesích ani ne. #00:05:32-3#  

Tazatel: Myslíte si, že by město HK mělo ještě rozšiřovat svoje zelený plochy nebo si myslíte, 

že jich je tady dost? Protože se tady staví obchodní centra, parkoviště, sklady apod. Tak jestli 

si myslíte, že by bylo lepší radši udělat nějaký nový park? #00:05:41-8#  

Respondent č. 3: No tak asi novej park na to nebude místo, ale aby už nepokračovali v tom, že 

zabíraj ty zeleně, stavěj, dělaj nový nákupní střediska, vždyť tady... #00:05:56-4#  

Tazatel: Takže se vám nelíbí, když třeba zmizí nějaká zelená plocha na úkor právě 

obchodního domu? #00:06:00-0#  

Respondent č. 3: To se mně nelíbí, to se mně nelíbí #00:06:05-0#  
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Tazatel: Teďka bych se vás zeptala ještě na pár otázek tady ohledně Plachty. Znáte tuto 

lokalitu, víte o ní něco? #00:06:10-0#  

Respondent č. 3: Ne #00:06:10-0#  

Tazatel: Nevíte vůbec? #00:06:11-0#  

Respondent č. 3: Ne, ne, ne, ne #00:06:14-8#  

Tazatel: No Plachta je tady to všechno, okolo nás #00:06:19-0#  

Respondent č. 3: Noo já znám jenom zastávku trolejbusu Plachta, tam je takovej malej 

rybníček #00:06:28-1#  

Tazatel: Takže sem vůbec nechodíte ve svém volném čase, jako obyvatel HK? #00:06:31-0#  

Respondent č. 3: Ne, ne, ne, ne #00:06:33-8#  

Tazatel: A dneska jste se sem vydal úplně náhodou? #00:06:33-3#  

Respondent č. 3: Tam přijel jsem sem devítku před hodinou a teď jedu nazpátek #00:06:50-7#  

Tazatel: Tak já bych se vás zeptala, jaký byste na to měl názor. Tady ta lokalita je vyhlášená 

přírodní památka a vyskytuje se zde ohromné množství chráněných rostlin a zvířat, je to jako 

jediné místo v celé střední Evropě, kde se tyto druhy vyskytují #00:07:04-6#  

Respondent č. 3: Neříkejte #00:07:04-6#  

Tazatel: Opravdu, to je fakt a co si myslíte o tom, že by se právě tady v této lokalitě, v 

bezprostřední blízkosti měla postavit nová obytná čtvrť, která by v podstatě zasahovala do 

přírodního rázu této krajiny? #00:07:22-9#  

Respondent č. 3: To by se mně rozhodně nelíbilo. Proč by se tady stavěli nový bytovky? Já 

bydlím ve starým domě relativně a tam je takových prázdných bytů všude #00:07:36-5#  

Tazatel: Hmm, furt se staví něco novýho #00:07:38-7#  

Respondent č. 3: Furt se staví něco novýho, dneska jsem četl, v Praze je tolik prázdnejch bytů, 

léta v nově postavenejch domech #00:07:49-2#  

Tazatel: Taky to nechápu, proč se neustále staví. A všiml jste si průběhu let, co tu bydlíte 

nějaký změn tady v Hradci? #00:08:12-6#  
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Respondent č. 3: No, zeleň, tak já tady jsem od roku 59, to tady ještě nestála Labská kotlina a 

mnohé jiné sídliště, ale potom, když jako skončila doba volání, jak se říká, tak vlastně se nic 

většího pro lidi, obytný baráky nestavěli. Už tady se stavěli pouze mohutný centra obchodní a 

zeleň byla, jak vostala kdysi. V jednu dobu, dlouho se s tím nic nedělalo, teď se pokouší něco 

s tím udělat, ty Šimkovi sady, jak udělali tu skleněnku, jestli víte #00:08:55-3#  

Tazatel: Hmm, tam je to krásný #00:09:07-5#  

Respondent č. 3: Ještě jsem tam teda nebyl, nevim jestli se tam nebudou stahovat ti 

nepřizpůsobivý, kteří se zdržujou před Tescem. Jinak s tou zelení nevím, na Slezským myslím 

něco dělali, ale... #00:09:32-2# 

Tazatel: Tak jo, děkuju, to je všechno #00:09:38-7# 

Respondent č. 3: No dobrý, děkuju za společnost (smích) #00:09:45-4# 
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Respondent č. 4, Jana, 36 let 

Tazatel: Takže bydlíte tady v Hradci předpokládám #00:00:06-1#  

Respondent č. 4: Ano #00:00:06-6#  

Tazatel: Z jakýho důvodu jste si vybrala své místo bydliště? Máte k tomu nějaký citový vztah 

třeba? #00:00:13-2#  

Respondent č. 4: No narodil se tady manžel a máme tady babičku, takže zcela prozaicky jsme 

se vlastně rozhodli tady pro Hradec a tady o té části Hradce si speciálně myslíme, že je jedna 

z nejhezčích #00:00:28-7#  

Tazatel: Hmm, takže tady někde? #00:00:27-1#  

Respondent č. 4: Poblíž Plachty #00:00:30-6#  

Tazatel: Poblíž Plachty? Takže Malšovice? #00:00:32-5#  

Respondent č. 4: Ano Malšovice #00:00:33-8#  

Tazatel: Malšovice, hmm. A jak dlouho tady asi zhruba bydlíte? #00:00:40-3#  

Respondent č. 4: 9 let #00:00:45-2#  

Tazatel: Takže nějak kolem deseti. A za jakých podmínek byste se odsud odstěhovala? Vidíte 

nějakou možnou situaci, která by vás vyhnala tady z Hradce? #00:00:55-7#  

Respondent č. 4: Mělo by se týkat té zeleně nebo tak obecně? #00:01:00-6#  

Tazatel: Ne, tak obecně #00:01:01-6#  

Respondent č. 4: Tak kdyby to bylo hodně znečištěné město, tak předpokládám, že to by mě 

asi vyhnalo. Kdyby se tady měl rozrůst třeba průmysl, i když třeba ohledně klimatických 

podmínek je to tady vcelku příznivé, takže zas by to asi nebyl takový problém #00:01:22-8#  

Tazatel: Dobře tak teďka k tý přírodě. Takže v přírodě se setkáme se spoustou jevů a faktů, 

tady jak se můžeme podívat trávy plno, stromů plno. Jaký máte vztah k přírodě? #00:01:32-7#  

Respondent č. 4: No velmi pozitivní. Studovala jsem i obor, který byl dost blízký k přírodě. 

Takže myslím si, že pozitivní, a proto jsme si to tady i vybrali a bydlíme rádi jako na kraji 

Hradce #00:01:47-0#  

Tazatel: Takže zde bydlíte účelově, v této lokalitě? #00:01:49-8#  
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Respondent č. 4: Dá se to tak říct no, ten les vyhledáváme a zeleň teda hodně #00:01:56-4#  

Tazatel: Hmm a když jdete takhle do města, tak se setkáte určitě s různými projevy přírody ať 

už přirozenými nebo uměle vytvořenými, jak si představujete ideální zelenou plochu pro 

město? Nebo pro vás konkrétně, kam byste se třeba vracela každý den? #00:02:10-8#  

Respondent č. 4: No určitě by to byly nějaké rozsáhlejší parky #00:02:18-7#  

Tazatel: Takže spíš park, nějakej upravenej než tohle #00:02:20-0#  

Respondent č. 4: Pokud by to mělo být přímo někde ve městě, samozřejmě pokud je to na 

okraji lesa, tak preferuji volnou přírodu, ale pokud by to mělo být přímo ve městě, ta takové 

udržované parky, které by nebyly nebezpečné, tak to si myslím, že tam bych určitě chodila 

pravidelně #00:02:40-0#  

Tazatel: A jste spokojená se zastoupením zelených ploch tady v Hradci? #00:02:45-4#  

Respondent č. 4: Já si myslím, že ještě na Hradec to není vůbec špatné #00:02:49-2#  

Tazatel: Takže jste spokojená? #00:02:47-5#  

Respondent č. 4: Jsem spokojená #00:02:49-7#  

Tazatel: Jsou i horší místa určitě #00:02:50-7#  

Respondent č. 4: Určitě #00:02:51-9#  

Tazatel: A navštěvujete často parky/lesy tady v Hradci? Kam chodíte nejčastěji? #00:02:57-4#  

Respondent č. 4: No teď jsem tady trošičku uvázaná doma, takže nejčastěji chodím právě sem 

na Plachtu. A chvíli jsme bydleli i v centru města, tak tam jsem preferovala Jiráskovi sady na 

břehu Orlice, tam je to pěkné #00:03:14-9#  

Tazatel: A vyhovuje například kvalita cest tady? Četnost laviček, nebo možnost pro děti 

nějakého vyžití? #00:03:20-1#  

Respondent č. 4: Já myslím, že každým rokem se to zlepšuje i ta dětská hřiště. Možná, že tady 

v Malšovicích, tím jak narůstá kapacita bydlení, zvyšuje se počet domů, tak bych uvítala větší 

hřiště možná i někde poblíž tam co bydlíme, to by možná mohlo být lepší. Ale obecně si 

myslím, že ten trend je teďka docela dobrý #00:03:49-0#  

Tazatel: A z jakýho důvodu chodíte takhle do přírody? Má to nějaký konkrétní účel? Třeba se 

vám vážou vzpomínky, nebo pro inspiraci? #00:03:58-6#  
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Respondent č. 4: No teď je to hlavně teda s kočárkem na procházku, i se starší dcerou 

chodíme rády do přírody tady třeba k rybníčku, krmíme ryby. Neřekla bych, je to teďka spíše 

takové prozaické, abychom mohli společně trávit čas, takže procházka do přírody s rodinou 

#00:04:21-0#  

Tazatel: A přijde vám, že dostupnost těch zelených ploch, parků a tak je dostatečná? Nebo jak 

dlouho byste byla ochotná cestovat za nějakým vaším oblíbeným místem? #00:04:33-2#  

Respondent č. 4: No tak tady to máme kousíček od domu, takže to je bezvadné. A cestovat? 

No nejlépe deset, patnáct minut no, pokud bych byla teda ve městě, aby byl 10 minut nějaký 

ten park #00:04:52-4#  

Tazatel: Takže do těch patnácti minut #00:04:53-0#  

Respondent č. 4: Do těch patnácti minut #00:04:54-5#  

Tazatel: Pěšky? #00:04:54-8#  

Respondent č. 4: Pěšky, ano #00:04:58-6#  

Tazatel: Setkáváte se někdy třeba s negativními projevy takhle v přírodě? Nějakým 

vandalismem, ničení stromů a podobně. Nebo poházenými odpadky? #00:05:07-0#  

Respondent č. 4: Spíš teda ty poházení odpadky, to m tady docela, jako kolikrát i zaráží. Je 

pravda, že těch lidí je tady poměrně hodně. Spíš asi ty odpadky, jinak jako vyloženě nějaký 

ten vandalismus, možná ještě co jsme si teda všimli, tak jak jsou krytá ohniště v lese, tak tam 

to teda taky jako bývá docela zdemolované, co jsme si všimli, ale jako jinak nemám pocit, že 

je to tak hrozné #00:05:33-9#  

Tazatel: A myslíte si, že by s tím město mělo něco dělat? Třeba s těma odpadkama? 

#00:05:38-3#  

Respondent č. 4: No možná, že kdyby se třeba, nevím jak se hodně zaměstnávají nějací 

nezaměstnaní nebo někdo. Možná že by mohlo být více těch lidí, co by starali aspoň tady o 

ten úklid, i když to je asi na každým z nás, aby ten odpadek nevyhodil. #00:05:56-5#  

Tazatel: Bohužel mentalita lidí je někdy... #00:05:58-9#  

Respondent č. 4: Že tady je to asi nejhorší s těma odpadkama no #00:06:05-3#  

Tazatel: Na jednu stranu je to takový, že tady není žádný odpadkový koš, když se tak podíváte 

okolo sebe #00:06:08-4#  
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Respondent č. 4: No to je jedna věc, když si tu tašku někdo přinese nebo batoh, tak si to tam 

snad uklidí zpátky #00:06:15-6#  

Tazatel: Já to chápu, ale spousta lidí by se na to mohla vymlouvat, že to tady není kam 

vyhodit #00:06:20-7#  

Respondent č. 4: No, ale zase tady nejsme v parku, tady jsme ve volné přírodě no, tak jsou to 

městské lesy zase u těch krytých ohnišť nějaké odpadkové koše jsou. Jsou myslím i někde u 

Hradečnice no tak aspoň na těch místech, kde je nejvyšší výskyt lidí, aspoň nějaká snaha tam 

byla #00:06:40-4#  

Tazatel: A jak se vám líbí, jak se město stará o městský parky? Myslíte si, že se starají 

dostatečně o údržbu? #00:06:51-2#  

Respondent č. 4: No mám pocit, že nemůžu říct, že i tady třeba na hřišti co chodíme, tak 

nevím jestli jsou tam ohleduplní rodiče, že tam ty odpadky nevidíme nebo nějaké jiné 

znečištění #00:07:06-1#  

Tazatel: Nemám teďka přímo na mysli odpadky, ale jestli se starají o sečení trávy, nebo o 

úklid větví apod #00:07:16-7#  

Respondent č. 4: Myslím, že v rámci možností, nemůžu říct, že by... #00:07:18-7#  

Tazatel: Tak jako meziblokovou zeleň ... #00:07:23-1#  

Respondent č. 4: Bylo to horší, ale teď bych řekla, že se to nějak zlepšilo #00:07:28-4#  

Tazatel: Zlepšilo? #00:07:29-7#  

Respondent č. 4: Zlepšuje se to, a nebo zase společenství vlastníků zmobilizovala a zase mi to 

nepřijde až tak špatný, že se utužily vztahy jakoby v rámci domu. Jako v tomhle jsem 

optimista, nemám pocit, že by to bylo tak špatný #00:07:46-3#  

Tazatel: A myslíte si, že by město mělo rozšiřovat svoje zelený plochy? Protože už padlo 

několik prostorů, co takhle bylo zelenými plochami na úkor nějakých obchodních center 

apod., skladišť.. #00:08:02-8#  

Respondent č. 4: Tak to je, to je asi obecný problém si myslím, ale zase teda tady v Hradci 

vím, že vznikl ten nový park Skleněnka, že zase jakoby snaha je, snaha je obnovovat 

pokácené stromy. Zase do jaké míry by to mohlo být lepší asi nemůžu tak nějak dobře 

posoudit a myslím si, že to není tak špatné. Zase jsem optimista (smích) #00:08:34-3#  
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Tazatel: Tak teďka jsme na Plachtě, takže předpokládám, že to tady trochu znáte. Víte o tý 

Plachtě něco? Máte nějaký bližší informace, co se tady děje, co se tady vyskytuje? #00:08:41-

5#  

Respondent č. 4: No tak je to lokalita vzácná vlastně na výskyt hmyzu, myslím si, že možná 

nějakých vážek, šídel a obojživelníků. Tak teďka přemýšlím.. přírodní památka? rezervace? 

#00:08:59-0#  

Tazatel: Přírodní památka to je #00:08:58-0#  

Respondent č. 4: Přírodní památka. A obojživelníci, proto je tady fůra těch tůní. No a jak se 

vlastně udržuje, v podstatě nic nenamítám, jenom si třeba s manželem říkali, že jsme tady 

občas viděli olejové skvrny. A otázka teda jako jestli to potom zase trochu může ublížit teda 

těm obojživelníkům, nebo jestli to nevadí. Ale myslím, že když tady byla vojenská technika 

denodenně, tak tu docházelo k únikům, tak nevím, jak tu ta příroda fungovala. #00:09:42-3#  

Tazatel: To tady bylo dřív no a i teďka se to využívá ta vojenská technika #00:09:47-0#  

Respondent č. 4: Využívá no, to bylo na podzim nebo kdy. Docela se mi i líbí ty společné 

brigády, i my jsme se chtěli zúčastnit, ale teď je to trošku náročnější, když máme malé děti 

#00:10:05-6#  

Tazatel: To mám taky v otázkách, jestli se někdy účastníte brigád, takže asi ne, když máte 

teďka... #00:10:12-0#  

Respondent č. 4: To asi ne, ale občas děláme, že vezmeme nějakou tašku a posbíráme 

odpadky, to se teda přiznám, když už teda se to nemůžu dívat. Ale přím jako jsem se 

neúčastnila. #00:10:18-6#  

Tazatel: A třeba podepsání nějaký petice? Co se tady dělo dřív, že to hrozilo zastavěním? 

#00:10:26-8#  

Respondent č. 4: Teď přemýšlím, myslím si, že jsme podepisovali, ale ono už je to taky 

nějaký rok, co ta petice proběhla, to jsme podepisovali. No a my jsme tady vůbec 

podepisovali petici tady ohledně výstavby teda, že se... #00:10:44-0#  

Tazatel: Hmm té nové residence Na Plachtě #00:10:46-4#  

Respondent č. 4: Ano. Místo bývalého skladiště #00:10:48-8#  
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Tazatel: Na to jsem se chtěla zeptat, vidíte jste informovanější skoro než já (smích) 

#00:10:51-5#  

Respondent č. 4: No, to jsme jakoby nespokojení, tam jsme se k tomu nějakým způsobem 

vyjadřovali, že vlastně to sociální zázemí už je tady docela na hraně. To si myslím, že se 

zelení je to tady vcelku jakoby dobré, ale to zázemí je horší no #00:11:14-0#  

Tazatel: Chodíte sem na Plachtu často ve svým volným čase? Využíváte těchto prostor? 

#00:11:17-8#  

Respondent č. 4: Já myslím, že jo #00:11:21-4#  

Tazatel: A máte nějaký osobní vztah k této lokalitě? Líbí se vám, vracíte se sem často a ráda? 

#00:11:29-3#  

Respondent č. 4: Tak chodíme často a rádi no, ale nějak jako vyloženě... spíš s kočárkem. S 

kočárkem a když bych byla bez dětí, tak určitě bych si sem šla zaběhat nebo svižně se projít. 

Určitě bych to jako využvíala #00:11:50-6#  

Tazatel: A ještě se vás zeptám, jestli si všimla nějakých změn, který tady proběhly během let? 

Třeba na tý Plachtě? #00:11:58-3#  

Respondent č. 4: No nevim jak se to organizuje, vždycky část se jakoby vykácí, vím, že se to 

tady docela dynamicky mění. I vlastně co se týká množství a těch různých tůněk, takže ono se 

to tady mění docela rychle, ale jak jsou tady ty břízy, tak to dokážou jako rychle zarůst, takže 

ono je to tady pořád jakoby jiné. Během roku se to mění a potom záleží, jaká část je nějakým 

způsobem opečována. Ale že bych si všimla nějaké jiné změny #00:12:40-2#  

Tazatel: Jako třeba údržby nebo rozšíření #00:12:40-7#  

Respondent č. 4: No tak to území se podle mě nerozšiřuje ne? #00:12:46-1#  

Tazatel: V průběhu let se rozšířilo, ono to původně... ono to má 3 části Plachta #00:12:49-0#  

Respondent č. 4: No máto 3, ale já se přiznám, že teda přesně nevím no, to teda nevím jak je 

to už vlastně dávná historie #00:12:57-1#  

Tazatel: Není to vůbec dávná historie, proběhlo to teďka v červenci 2014, že se to konečně 

prohlásilo jako přírodní památka, protože to bylo na magistrátu stále vedený jako parcely pro 

stavění #00:13:14-8#  
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Respondent č. 4: To je vlastně pravda, to máte pravdu, protože tady v těch místech, co 

stojíme, tak to mělo být zastavěné. A to teda bylo k tomu připojené? #00:13:25-8#  

Tazatel: Bylo to k tomu připojené, je to právě Plachta 1, 2, 3 a proběhlo to právě, až loni se to 

konečně prosadilo, že Plachta zůstane takhle v nezměněném stavu #00:13:32-9#  

Respondent č. 4: To je vlastně pravda, že tady to zastavěné mělo být, to si teďka vzpomínám. 

Ale jako jinak tam v takových těch centrálních částech, to jsem nějaké změny jakoby 

nevšimla no, krmě toho, že se tam třeba nějaká část vykácí a je tam momentálně vřesoviště  

#00:13:51-3# 
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Respondent č. 5 Marie, 70 let 

Tazatel: Z jakého důvodu jste si právě vybrala jako místo svého bydliště HK? #00:00:07-1#  

Respondent č. 5: No, já vzhledem k tomu, že se od mládí věnuju hudbě a zajímá mě prostě 

kultura jako taková a město je skutečně, bych řekla takovou mekou sborového umění tady a 

skutečně ta kultura na úrovni. Takže, to bylo jeden z hlavních důvodů a za druhé, i když to je 

krajské město, je zasazeno do přírody a já tady bydlím Na Plachtě a vlastně do lesa to mám 

několik minut, takže se mi tady moc líbí a moc mi to vyhovuje #00:00:47-5#  

Tazatel: Máte k tomuto městu nějaký citový vztah? #00:00:51-6#  

Respondent č. 5: No nenarodila jsem se zde, ale jako dítě jsem jezdila na pěvecké soutěže 

krajského typu do Hradce, nikdy jsem si nikdy nemyslela, že tady bydlet budu, takže i 

vzpomínky do mládí mě taky nějakým způsobem prostě motivují k tomu, abych se tady prostě 

cítila dobře #00:01:17-3#  

Tazatel: A jak dlouho zde žijete, jestli se můžu zeptat a za jakých podmínek. #00:01:25-2#  

Respondent č. 5: Od roku 1977 už #00:01:26-2#  

Tazatel: 77 hmm #00:01:31-1#  

Respondent č. 5: Může k tomu říct ještě? #00:01:31-1#  

Tazatel: Určitě můžete #00:01:31-1#  

Respondent č. 5: 10 let jsem jezdila do svého rodiště rodiště, jako domů, ale teď už vlastně 

cítím Hradec, jako můj domov #00:01:37-8#  

Tazatel: A vidíte v budoucnosti nebo v současnosti nějakou situaci, která by vás donutila, se 

třeba odsud odstěhovat? #00:01:45-4#  

Respondent č. 5: No vůbec mě nenapadá, co bych na to řekla #00:01:50-1#  

Tazatel: Vidíte, kdyby třeba najednou vykáceli všechny lesy nebo... #00:01:54-8#  

Respondent č. 5: No tak to možná, to možná že bych za tou přírodou někam uprchla 

#00:01:58-7#  

Tazatel: Hmm tak já bych se teďka přesunula k tý přírodě, které se to bude hlavně týkat. 

Takže, jak můžeme vidět okolo sebe, tak příroda zahrnuje spoustu faktů a jevů, tady třeba 

ptáků, rostlin #00:02:11-5#  
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Respondent č. 5: Ano #00:02:13-0#  

Tazatel: Tak jaký máte k přírodě vztah tak jako obecně? #00:02:15-4#  

Respondent č. 5: No já ji doslova potřebuju, já jsem se narodila v Podkrkonoší, to je takový 

harmonický kraj Raisův, Erbenův, kde všechno tak akorát. Takže myslím si, že Hradec tady 

má spoustu možností kam jít na vycházku, jet na kole, jet na kolečkových bruslích, což ještě 

ve svém pokročilém věku nedávno tak bylo, teď už ne. Takže si myslím, že jo, že to tady má 

určitě perspektivu #00:02:47-7#  

Tazatel: Tak ve městě, jak tady na okraji, tak v centru se můžeme setkat s mnoha přírodními 

prvky, ať už přírodními nebo uměle vytvořenými. Jaký je váš osobní názor, nebo obrázek 

toho, jak byste si představovala ideální zelenou plochu, kam byste se třeba každý den vracela 

s radostí #00:03:06-1#  

Respondent č. 5: Tak já si myslím takový park anglického typu, kde prostě je volný pohyb, 

kde nemusíte, prostě kde se cítíte naprosto svobodně a volně a ta příroda se vás vlastně úplně 

dotýká a můžete se dotýkat zase těch věcí, které v přírodě jsou #00:03:25-4#  

Tazatel: A jak jste spokojená se zastoupením zelených ploch v HK? Navštěvujete třeba často 

parky/lesy? #00:03:33-4#  

Respondent č. 5: Tak vzhledem k tomu, že ještě pracuju ve svém věku a naše pracoviště je na 

okraji Žižkových sadů, tak jsem neustále obklopená tou zelení, chodím, procházím se po 

cestičkách a hrozně moc ráda se vyhýbám frekventovaným komunikacím #00:03:51-6#  

Tazatel: A kam chodíte třeba nejčastěji tady v Hradci? #00:03:54-9#  

Respondent č. 5: No, protože jsem celý život pracovala, měla dvě zaměstnání, takže jsem moc 

času neměla, ale myslím si, že spíš tady sem na Plachtu, kde mám vlastně nejblíž od svého 

bydliště. #00:04:09-5#  

Tazatel: A vyhovuje vám například kvalita a hustota cest, četnost laviček, dětská hřiště nebo 

zastoupení zeleně tady? #00:04:17-2#  

Respondent č. 5: Já si myslím, že skutečně město se moc dobře stará, to když to srovnáme s 

jinými městy, takže si myslím, že je nám v Hradci dobře #00:04:27-5#  
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Tazatel: A na tohle jste sice už odpovídala v průběhu, ale mám tady otázku: Z jakého důvodu 

chodíte do přírody? Máte to, jako za nějakým určitým účelem? Třeba vzpomínka, inspirace, 

setkávání s přáteli/rodinou? #00:04:43-8#  

Respondent č. 5: Spíš jako v klidu vstřebávám tu přírodu, která mi během toho týdne, kdy 

jsem hodně zaměstnaná, chybí, je to relaxace, absolutní uvolnění takových těch psychických 

záležitostí, které se nahromadí během toho týdne - stresy atd. Ta příroda, prostě my z ní 

pocházíme a tak si myslím, že je to prostě tak přirozený, že se k ní vracíme, jako tak takhle 

#00:05:11-1#  

Tazatel: A jak jste spokojená např. s dostupností parků a zelených ploch? Jakou vzdálenost 

byste byla ochotná urazit třeba pěšky nejdál? #00:05:21-0#  

Respondent č. 5: Tak já nevím, v Hradci máme vlastně všude blízko zeleň, ten Hradec je 

posazený do těch parků a všech těch vlastně komunikací kolem Labe, Orlice. Já myslím, že je 

to úplně ideální, já nemám co dodat #00:05:37-3#  

Tazatel: A co třeba negativní projevy? Setkáváte se s nějakými? Třeba s vandalismem, ničení 

stromků malých nebo.. podobně #00:05:46-2#  

Respondent č. 5: To určitě, je mi to vždycky líto, že prostě se najdou lidí, kteří když kolem 

sebe vidí krásu, že to nutně potřebují zlikvidovat a zničit, prostě nechápu to, nerozumím 

tomu. A jestli se můžu vyjádřit, co mě poslední dobou mrzí, že nevím, nemám to ověření, ale 

mám pocit, že teplárna Opatovice zřejmě šetří nějakým způsobem a v noci, že vypíná filtry. Já 

bydlím na návětrné straně v 13. poschodí a skutečně, jak se setmí, musím zavřít hermeticky 

všechna okna, cítím to čpavý, takový to chemický. Já nevím, co to je, ale myslím si, že se asi 

někoho zeptám, jestli to sleduje, anebo ať někdo řekne, že prostě zavírejte v tolik a v tolik 

okna, aby lidé v noci neinhalovali... Pokud to tak je, já to nemám ověřené, ale zdá se mi, že 

tomu tak je. Já vím, že potom by bylo třeba to teplo pro nás dražší, ale aby to mělo tu míru, 

aby to nějakým způsobem lidem neškodilo. To by bylo špatně #00:06:54-9#  

Tazatel: Hmm, takže si všímáte vypouštění odpadu do ovzduší. #00:07:01-6#  

Respondent č. 5: Určitě #00:07:03-1#  

Tazatel: A takhle v tom parku nebo lese odpadky? Setkáváte se s tím, že je lidí pohazují? Jaký 

na to máte názor? #00:07:07-6#  
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Respondent č. 5: Přesně, já myslím, že na to vůbec nemusím odpovídat. Mě to, tak jako ničení 

přírody, to je vlastně součást ničení přírody. Tak tomu vlastně, nikdo mi nemůže.. všude jsou 

odpadkové koše nebo popelnice a jsou lidí, tak pohodlní, že to pohodí hned vedle #00:07:27-

8#  

Tazatel: A myslíte si, že je to čistě mentalitou lidí nebo si myslíte, že by třeba město mělo 

více zasáhnout a dosadit do těchto míst více odpadkových košů? #00:07:35-2#  

Respondent č. 5: Je to mentalitou lidí, mentalitou, jak se chová člověk, protože myslí jenom 

sám na sebe a neuvažuje perspektivně dopředu, co se stane, když třeba pet lahev někde pohodí 

a 80 let, než se to rozloží a ničí to vlastně ti přírodu. A ničí to vlastně našim dětem, vnukům a 

to mi vadí #00:07:56-8#  

Tazatel: Nejhorší je, když to takhle pohazují rodiče a jdou s malými dětmi a ty se naučí, hází 

to tam pak všichni #00:08:02-5#  

Respondent č. 5: Přesně. Rodiče jsou zor pro děti a můžeme je poučovat, jak chceme, vlastně 

nejefektivnější výchovou je vlastní příklad, to jste řekla správně #00:08:14-3#  

Tazatel: A myslíte si třeba, že by měst mělo rozšiřovat ještě své zelené plochy? Protože, jak 

jste si určitě všimla, na úkor obchodních center, parkovišť, bytovek tady mizí spousta 

zelených ploch #00:08:35-2#  

Respondent č. 5: Tak já myslím, že v Hradci to ještě není tak hrozné, ale vidím to třeba kolem 

Prahy a jiných měst, kde prostě úrodná půda zaleje betonem a jsou tam zbytečné plochy 

úrodné půdy vlastně, likvidovány, přesto že jsou třeba někde továrny, sklady v dezolátním 

stavu, v havarijním stavu a mohli by se využít k tomuto účelu, tím že by se zbouraly a 

postavily nové. Jenže to by se páni developeři samozřejmě, pro ně to drahé, takže to řeší 

tímhle způsobem. Já s tím nesouhlasím, můj pradědeček a dědeček byli zemědělci a vážili si 

každé pídě úrodné půdy. Takže to je asi můj názor na.. #00:09:21-4#  

Tazatel: Takže já bych se teďka přesunula k otázkám týkajících se konkrétně tady Plachy, jak 

se nacházíme. Tak znáte tuto přírodní památku a víte o ní něco konkrétního? #00:09:30-0#  

Respondent č. 5: no tak něco jsem si přečetla, protože tady je to všechno dobře popsané a 

označené na tabulích, tak když jako jdu kolem, tak si něco přečtu, že tady třeba žijí vzácní 

rostliny i myslim si, že i masožravky, jak jsem četla. Různí obojživelníci atd, dřeviny. Tak, že  

to je památka, myslím si, že se o ni tady staraj hlavně asi ty občanské iniciativy, co tu 

památku chrání a nedovolí, aby se tady prostě rozšířila výstavba domů, protože tím by se 
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vlastně ztratilo úžasné místo, které v Hradci jako skutečně je ojedinělé, tahle památka. A pro 

nás ze sídliště vůbec, bychom neradi... #00:10:23-9#  

Tazatel: Chodíte sem často ve svém volném čase? #00:10:27-9#  

Respondent č. 5: No ve volném čase nejvíc, jak jsem říkala #00:10:30-0#  

Tazatel: Takže máte Plachtu oblíbenou? #00:10:30-0#  

Respondent č. 5: Mám #00:10:32-8#  

Tazatel: A jaký máte vztah k této lokalitě? Chodíte se např odreagovat, nebo venčit psa? 

#00:10:39-5#  

Respondent č. 5: S pejskem, když jsem měla dítě, když se mě narodil vnouček, prostě chodím 

hlavně sem na procházky. A dokonce ještě dávno, když jsem kantořila, tak jsem se sem vodila 

děti a to bylo nejkrásnější. Tady klacíčkem jsme kreslili do písku a bylo to lepší než se posadit 

někde na sídlišti #00:11:05-1#  

Tazatel: Tak a víte o tom, že v této době se chystá stavět nová městská čtvrť Residence Na 

Plachtě, která by měla být zhruba v těchto místech, tam kde jsou staré nepoužité sklady? 

#00:11:17-6#  

Respondent č. 5: A to už je rozhodnuto? #00:11:18-0#  

Tazatel: Mám takový dojem, že už je to rozhodnuto, nemůžu to říct na 100% a jestli o tom 

víte a jestli na to máte případně názor, kdyby se to uskutečnilo? Myslíte si, že to zasáhne třeba 

tady do přírodního rázu krajiny? #00:11:34-9#  

Respondent č. 5: Určitě, určitě to zase odkousne kus toho území. Já nevím, jestli se třeba v 

památkové zoně teda přírodním ochraném pásmu může stavět. Já tomu nerozumim, ani to 

příliš nesleduju, nemám čas, ale myslim si, že by se odborníci měli zamyslet #00:11:58-1#  

Tazatel: Ještě v červenci 2014, tak myslím, že Plachta 3, tak byla jako stavební pozemky 

vedená na městským úřadě #00:12:10-6#  

Respondent č. 5: Aha #00:12:10-6#  

Tazatel: A konečně se to prosadilo, že to zůstane přírodní památkou, že se tady už nic stavět 

nebude, ale ta residence by měla vyrůst v nejbližším okolí. V podstatě, já nevím pár metrů 

#00:12:25-7#  
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Respondent č. 5: Tam u toho hřebčína? #00:12:25-7#  

Tazatel: Mám pocit, že tam někde no #00:12:29-0#  

Respondent č. 5: Řeknou, že už tam stavby jsou, tak ještě třeba jeden pruh.. #00:12:32-6#  

Tazatel: Ještě další sídliště. A účastnila jste se třeba někdy nějakých akcí pořádané tady 

organizací, co se stará o Plachtu, jako jsou třeba brigády nebo podepsání nějaké petice? 

#00:12:43-4#  

Respondent č. 5: Nemůžu, protože se ve svém volném čase věnuju dětem a zpívání, takže se 

nějakým způsobem angažuju jinde. Dlouhá léta dobrovolně, takže jsem neměla nikdy čas, 

pracovala jsem na úřadě a od tama jsem běhala do sboru #00:13:05-8#  

Tazatel: Ani třeba nějakou petici? Se k vám nedostala? #00:13:05-8#  

Respondent č. 5: Ne, nedostala nikdy #00:13:10-8#  

Tazatel: A v průběhu let, co tu bydlíte, všimla jste si nějakých změn, co se týče zeleně obecně 

tak jako v Hradci? Že by se něco rozšířilo, pokácelo atp.? #00:13:18-8#  

Respondent č. 5: Tak já myslím, že se to děje průběžně. Teď jsem zrovna chodila venku, 

protože jsem měla příležitost s pejskem, a to nedělám běžně. Tak jsem prošla hodně ulic a 

myslím si, že péče o zeleň je tady úplně super. Všechny keře jsou ostříhané, uklizené... Jsou 

to zase myslím si oproti jiným městům všechno.. u nás v Hradci je lépe postaráno než jinde 

#00:13:47-5#  

Tazatel: Takže jste spokojená s prací magistrátu? #00:13:50-5#  

Respondent č. 5: Jsem, určitě. #00:13:56-9# 
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Respondent č. 6, Tomáš, 39 let 

Tazatel: Z jakého důvodu jste si vybral jako své místo bydliště tady HK? #00:00:06-0#  

Respondent č. 6: No tak důvod byl ten, že jsem šel vlastně za přítelkyní. Ta tady má, tatínek 

tady bydlí v Malšovicích tady nedaleko a bylo takový období, kdy se o něj prostě starala. A já 

jsem teda původně z Prahy a to byl vlastně ten důvod, proč jsem si vlastně... ten Hradec. 

Takže jsem si ho vlastně vybral-nevybral #00:00:37-1#  

Tazatel: A máte k tomuto místu už teda nějaký citový vztah, za tu krátkou dobu, co tady 

bydlíte? #00:00:44-1#  

Respondent č. 6: No tak bydlíte tu asi 5 let, přítelkyně je rodačka teda. A jako krmě toho, že 

se tady teda špatně hledá zaměstnání, tak jsem si tady zvykl a cítím se tu jako doma no, líbí se 

mi tady #00:01:08-6#  

Tazatel: Líbí se vám tady? #00:01:14-9#  

Respondent č. 6: No #00:01:15-5#  

Tazatel: A vidíte nějakou situaci, za které byste byl odsud vyhnán? Že by nastala nějaká 

situace třeba nevím, kdyby se všechny zelený plochy zastavěly barákama nebo něco 

podobnýho, že byste se odsud odstěhoval? #00:01:28-2#  

Respondent č. 6: No tak to by bylo ošklivý teda. To si nedokážu představit, to by bylo blbý, 

že bych se odstěhoval, to vám asi takhle neřeknu #00:01:52-2#  

Tazatel: Tak já bych se přesunula k tý přírodě. Jak se můžeme podvíat okolo sebe, tak příroda 

je krásná, je tady spousta jevů a faktů okolo nás. Jaký k ní máte vztah? #00:02:20-4#  

Respondent č. 6: No tak já jsem jako dítě chodil do takovýho oddílu skaustkýho. Jmenovalo 

se to lesní oddíl a tam nás jako, no tábořili jsme uprostřed přírody, kousek od toho byl rybník 

a oni jako učili tomu vztahu k tý přírodě. Takže já to tak nějak jako, cítím se v přírodě dobře, 

odreaguju se, a když mi je třeba špatně, tak se seberu a jdu třeba do lesa a tam se odreaguju. 

Když třeba potřebuju změnit prostředí, není mi dobře a mám hodně stresu, tak jedním řešením 

je se prostě sebrat a jít se projít do přírody, že člověk se odreaguje a zrelaxuje #00:03:10-8#  

Tazatel: Ve městě, ne jenom v centru, ale i tady na okraji se setkáme s mnoha projevy přírody 

atˇ už přírodními nebo uměle vytvořenými. Jak vy si osobně představujete ideální zelenou 

plochu?  #00:03:18-9#  
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Respondent č. 6: Tak já nevím, může to bejt třeba nějaký sportoviště, kam se jdou děti 

vyřádit, dospělí si tam jdou zahrát fotbal nebo zasportovat. Já nevím, strávit tam dovolenou, 

no dovolenou nevim, jestli bych chtěl strávit v parku to ne (smích), ale je to příjemný žejo, je 

to příjemný na oči, je to jak bych to řekl, jsou tady nějaký sídliště, nebo paneláky. Tady Novej 

Hradec je takovej panelákovej, taková oblast. Když se najde to místo, tak je to fajn no, kdyby 

to byl samej beton a samej panel, tak by to bylo depresivní místo #00:04:14-7#  

Tazatel: Hmm to chápu. A jak jste spokojen se zastoupením zelených ploch v HK? 

Navštěvujete třeba parky/lesy? #00:04:23-0#  

Respondent č. 6: No #00:04:28-3#  

Tazatel: Myslíte si, že jich je tady dost? #00:04:27-4#  

Respondent č. 6: No já myslím, že třeba těch lesů je tady docela dost, má to obrovskou 

kapacitu lesů #00:04:59-1#  

Tazatel: A kam třeba chodíte nejčastěji a nejraději za tou zelení? #00:05:02-3#  

Respondent č. 6: No, tak mi chodíme budˇ tady na lesní hřbitov, nebo když je období, tak 

chodíme sem na houby do okolí, jezdíme na kole #00:05:25-0#  

Tazatel: A vy jste z jaký části města? #00:05:25-0#  

Respondent č. 6: (není rozumět) #00:05:28-0#  

Tazatel: Takže Malšovice #00:05:28-0#  

Respondent č. 6: Hmm #00:05:29-6#  

Tazatel: A jak jste třeba spokojení s vybaveností parků a lesů? Myslíte si, že je tady 

dostatečná hustota cest, jejich kvalita, třeba četnost laviček apod. zastoupení zeleně 

#00:05:54-1#  

Respondent č. 6: Já nějak konkrétně za sebe jsem to nijak nepromýšlel no, abych řekl pravdu 

#00:06:27-3#  

Tazatel: A co třeba obliba? Proč chodíte do přírody? Já vím, že jste říkal třeba se odreagovat, 

ale hledáte zde třeba nějakou inspiraci? Nebo se setkáváte s přáteli, rodinou? Nebo se jen tak 

chodíte kochat? #00:06:34-9#  

Respondent č. 6: Kochat, venčit psa #00:06:45-1#  
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Tazatel: A jak jste spokojený třeba s dostupností těch parků a lesů takhle v HK? Byl byste 

ochotný cestovat nějaký určitý čas, já nevím, třeba půl hodiny, abyste se dostal za tou 

přírodou? #00:06:54-7#  

Respondent č. 6: To už je horší no.. #00:07:02-1#  

Tazatel: A myslíte si, že tady v Hradci je to dostatečně ošetřený? Třeba z každý městský části 

se dostanete do 15 minut na nějakou zelenou plochu? #00:07:08-8#  

Respondent č. 6: To určitě #00:07:10-9#  

Tazatel: Hmm a co třeba nějaký negativní projevy? Setkáváte se s něčím? Jako třeba 

vandalismus jako ničení stromků, různých keřů, pohazování odpadků apod.? #00:07:19-7#  

Respondent č. 6: Tak určitě jsou takový místa, kde se povalujou tyhlety lahve a nějaký 

odpadky #00:07:36-6#  

Tazatel: A čím si myslíte, že to je? Myslíte si, že je to zapříčiněný pouze mentalitou lidí nebo, 

že se třeba město málo stará? Jakože třeba teďka jsme to tady prošli a nebyl tu žádnej 

odpadkovej koš? #00:07:44-9#  

Respondent č. 6: Nebyl, nebyl. Já si myslím, se město stará dobře, jako já co vidím tam u nás, 

kde bydlíme, tak tam vidím nějaký ty zahradníky, nebo lidi, co se starají o nějakou tu údržbu 

tý zeleně ta, ten úklid. Takže my, co já můžu mluvit za sebe, tak co se toho našeho okolí týče, 

tak si myslím, že ty technický služby města toho tam dělaj dost. Jako si myslím, že to je o 

lidech, že to ne individuální #00:08:16-9#  

Tazatel: Takže si myslíte, že to má město dobře ošetřené? #00:08:17-9#  

Respondent č. 6: Já si myslím, že jo #00:08:29-5#  

Tazatel: A myslíte si, že Hradci je velké zastoupení zelených ploch? Nemyslíte si, že by třeba 

město Hradec mělo ještě rozšiřovat, třeba na úkor neustále vyrůstajících obchodních center, 

parkovišť.. #00:08:40-2#  

Respondent č. 6: Tak já jsem určitě pro, aby tady bylo víc tý zeleně a přírody na úkor těch 

center. Zase na druhou stranu, já to teďka řeknu proti logice, ale zase ty obchodní centra zase 

dávaj šanci, nějaký pracovní nabídky a tohleto no a s tím si myslím, že je to tady v Hradci 

špatný, jako najít zaměstnání #00:09:11-5#  
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Tazatel: No a já bych se vás teďka zeptala na tu Plachtu, kde se nacházíme. Znáte to tady 

nějak trochu blíž? Víte o tom něco? #00:09:20-1#  

Respondent č. 6: No tak přítelkyně spíš to tady zní líp než já #00:09:27-6#  

Tazatel: Takže vy vůbec nemáte tušení, co tady je jo? #00:09:28-0#  

Respondent č. 6: No tak my jsme byly na tom Hrádku tady 2x.. ta tvrz. (mluví přítelkyně) 

Nějaký ty cyklostezky  #00:10:11-6#  

Tazatel: Takže se vám tady líbí? #00:10:12-8#  

Respondent č. 6: Hmmm #00:10:14-8#  

Tazatel: A máte k týto lokalitě nějaký vztah? Chodíte sem často? #00:10:14-8#  

Respondent č. 6: (přítelkyně mluví za oba) No právě, že jenom sem #00:10:17-5#  

Tazatel: Jeno sem? #00:10:17-4#  

Respondent č. 6: Hmm #00:10:17-9#  

Tazatel: Takže ji využíváte v podstatě denně? #00:10:20-1#  

Respondent č. 6: (přítelkyně mluví za oba) Abysme nemuseli tak jako jinam, tak jako 

vyjdeme z baráku a jsme tady hnedka #00:10:24-8#  

Tazatel: A chodíte sem nejčastěji asi venčit pejsky #00:10:27-4#  

Respondent č. 6: (přítelkyně) Pejska a pak na houby a na borůvky #00:10:34-7#  

Tazatel: Hmm a víte o tom, že se právě chystá, tady v nejbližším okolí stavět nová městská 

čtvrť Residence Na Pachtě? Má to být zhruba v těchto místech. Víte o tom něco? #00:10:42-

7#  

Respondent č. 6: Ne nevím #00:10:46-8#  

Tazatel: A když jsem vám to takhle řekla, jak si myslíte, že ti bude probíhat? Myslíte si, že by 

to mohlo zasáhnout do přírodního rázu krajiny? #00:10:51-5#  

Respondent č. 6: Určitě no #00:10:56-2#  

Tazatel: Takže byste byli proti, kdyby se sepisovala nějaká petice? #00:10:56-4#  
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Respondent č. 6: Ano, ano, ano. Zase by záleželo, jestli by brali nějaký ohledy... (přítelkyně 

se rozčiluje: museli by tady postavit silnice, autobusy by tu jezdili, auta..)  #00:11:19-8#  

Tazatel: Je mi to jasný. A třeba účastnili jste někdy nějaké brigády pořádané tady Plachtou? 

Jako třeba sečení, vypalování... #00:11:25-3#  

Respondent č. 6: Já ne, ne, ne #00:11:26-1# 

Tazatel: Nebo třeba podepisování nějaký petice? #00:11:30-0#  

Respondent č. 6: Ne, ne #00:11:29-6#  

Tazatel: Protože ještě do roku, do června 2014 tady Plachta, tak byla vedená na úřadě jako 

stavební parcely, konečně se prosadilo, že to zůstane přírodní památkou, takže se o tom 

sepisovali právě petice. Takže se to k vám nedostalo? #00:11:43-7#  

Respondent č. 6: Ne #00:11:43-4#  

Tazatel: A ještě poslední otázka. Za tu dobu co tady bydlíte, vy teda jenom krátce, všiml jste 

si nějaké změny tady týkající se zeleně? Ne úplně přímo tady, ale jako celkově ve městě? Jako 

třeba nějaký drastický kácení, nebo rozšiřování, vystavění nových parků #00:12:06-6#  

Respondent č. 6: (mluví přítelkyně...) #00:12:31-2#  

Respondent č. 6: Já chodím z jedný práce do druhý a jezdim tam třeba do banky nebo si něco 

zařídit, takže to nesleduju, ani bych si toho ani nevšimnul možná no #00:13:01-5# 
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Respondent č. 7, Josef, 41 let 

Tazatel: Takže nacházíme se v HK. Z jakého důvodu jste se sem přistěhoval? Nebo z jakého 

důvodu jste si vybral své místo bydliště? #00:00:17-1#  

Respondent č. 7: Aha, no tak to je už je 15. rok, co tady bydlím a bylo to vlastně za přítelkyní 

#00:00:31-4#  

Tazatel: Máte tady k tomu městu nějaký citový vztah? #00:00:33-6#  

Respondent č. 7: No tak je tady jako, tadyhle zrovna v týhle lokalitě je mi tady příjemně. Je 

tady hodně přírody i co se týče ve městě, takže jsou tady takový oázy zeleně, což teda v 

jiných městech není, protože jsem docela procestoval republiku, takže.. Jinak co se týče 

zahraničí je tady jako příjemně a je ta výhoda vlastě, že HK obklopují velké plochy 

městských lesů #00:01:15-1#  

Tazatel: Hmm takže se vám tady líbí? #00:01:16-4#  

Respondent č. 7: No, no, no #00:01:18-4#  

Tazatel: A za jakých podmínek byste se odsud odstěhoval? Kdyby nastala nějaká konkrétní 

situace, třeba vymýcení zeleně tady, jste říkal, že ji máte rád #00:01:28-0#  

Respondent č. 7: Spíš existenční důvody, protože teďka jakoby moje vlastní aktivity se tady 

víceméně završily, takže přijde čas, že se posunu kus někam jinam #00:01:49-0#  

Tazatel: Takže já bych se teďka přesunula k tý přírodě. Ta zahrnuje spoustu faktů a jevů, jak 

můžeme okolo sebe vidět. Jaký je váš osobní vztah takhle k přírodě obecně? #00:02:01-9#  

Respondent č. 7: Samozřejmě já mám přírodu rád, pocházím z vesnice z Vysočiny a tam 

defacto je ta koncentrace přírody na počet obyvatelstva a na to osídlení trochu vyšší. 

(respondent si hraje se psem) Takže tam je přírody daleko víc. Teď jsem se vrátil z návštěvy o 

rodičů, tak je to taková docela velká změna, ale i tak jako vyrážím tady na Plachtu, do týhle 

lokality, tak je to takový.. dá se to zvládnout. Takhle, je to daleko příjemnější než tady vlastně 

si myslim, že jsou tady hodně sídliště a je to taková.... Je to defakto i kousek jakoby jen přes 

ten hlavní tah na Brno, tady do tý přírody #00:04:27-2#  

Tazatel: Tak ve městě nejenom tady na kraji se setkáme s mnoha projevy přírody ať už 

přirozenými nebo uměle vytvořenými. Jak vy si osobně představujete takovou ideální zelenou 

plochu? #00:04:40-8#  
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Respondent č. 7: No víceméně divočina. Tak pokud možno přirozenej vlastně jakoby ten 

porost, který není kultivován člověkem, to jsou vlastně oblasti, kterých je tady po málu. Ale 

tak jako i tady jsou víceméně lokality, který jsou víceméně ponechány sami sobě. Když je to 

tady hlavně kvůli tomu, aby se tady pěstovaly ty stromy na využívání pro lesníky #00:05:31-

8#  

Tazatel: Dřevařský průmysl #00:05:31-9#  

Respondent č. 7: No přesně tohle #00:05:45-3#  

Tazatel: A jak jste spokojen se zastoupením zelených ploch v HK? Navštěvujete třeba parky, 

lesy? #00:05:47-4#  

Respondent č. 7: Jo, jo, jo právě že jo. Když vlastně jedu městem, tak jakoby skoro na 

každým kroku je nějaký takový místečko, kde je park, stromy nebo i nějaké větší místo, kde 

jsou parčíky, takže jako v tomhle Hradec je, dá se říct z těch měst z ČR skoro na 1. místě 

#00:06:14-6#  

Tazatel: A kam třeba chodíte nejčastěji a nejraději? #00:06:18-3#  

Respondent č. 7: Tam okolo řeky, okolo Orlice a Labe. Jako tyhle místa, když vlastně jedu do 

města, tak se snažím být co nejvíc okolo řeky. Tady jakoby to celkem jde, protože ta tepna 

prochází tím centrem města a pak se jako šine, tadyhle se odbočí vlastně z těch sídelních 

prostorů, ale jakoby většinu cesty, protože jezdím na kole, tady je to příjemný, strávím... se 

snažím mít co největší kontakt s přírodou ať už je to řeka nebo stromy. Jo nějaký jiný fakty... 

#00:07:10-5#  

Tazatel: A jak vám třeba vyhovuje kvalita cest tady v těch místech? Vyhovuje vám třeba 

četnost laviček, odpadkových košů apod.? Neb zastoupení zeleně? #00:07:22-6#  

Respondent č. 7: No tak jakoby město se o to starají, ale jakoby je to, zlepšuje se to vzhledem 

k předchozím letům. Pak bych řešil lavičky, ty jsou všude, ale zrovna jsem se byl projít a 

počítal jsem, že tam bude, ale už se z nějakého důvodů ztratila, nevím, jestli ji někdo využil, 

lavička hodí se. Takže si ji někdo odnes, takže jsem si odpočal ve stoje místo na lavičce. Jinak 

jako ty cesty jo, když nějaká větší díra, tak to zasypou štěrkem, je to pak nepříjemný, ale tak 

já když jezdím na kole tady v městských lesích, tak jsem teda, jako naštěstí nemel žádnej 

jakoby, že bych vjel do něčeho, co by bylo čerstvě zasypanýho, takže v pohodě to zvládám 

#00:08:29-7#  
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Tazatel: Z jakých důvodů chodíte do přírody? Máte nějaká svá oblíbená místa nebo chodíte 

sem třeba z důvodu, že máte nějaké vzpomínky, nebo setkání s přáteli, jen tak na procházku, 

venčit psa apod. kochat se přírodou #00:08:43-8#  

Respondent č. 7: No hlavně se oživit, protože v tom, když člověk jde do přírody, tak je 

odpočat. Jsme se vlastně z přírody vyvinuli a povstali, takže se žilo jenom v lesích a pak se 

vlastně ta kultura postupně začala jakoby vymezovat a oddělila od tý přírody, takže to město 

jsou takový umělý prostory, a když člověk potřebuje znovu nabít energii, oživit se. V tom 

městě je velké množství elektrosmogu, které člověka unaví, vyčerpá a ta příroda vlastně 

funguje naopak, jakoby dobíjí, takže z toho důvodu především #00:09:34-6#  

Tazatel: A jak jste třeba spokojen z dostupností tady v Hradci? Jak jste říkal, tak je tady na 

každým rohu něco. Jakou největší vzdálenost byste byl ochoten obětovat takhle za přírodou 

třeba pěšky, já nevím 15, 20 minut, půl hodiny? #00:09:49-7#  

Respondent č. 7: Jo, tak určitě teďka to mám blízko, ale jako jo. Tady to mám pěšky kolik... 

10 minut a jsem v přírodě a pak vlastně jsem ochoten obětovat i 2, 3 hodiny v tý přírodě než 

se zase vydám zpátky do města #00:10:18-3#  

Tazatel: A setkáváte se třeba někdy s nějakými negativními projevy? Jak jste říkal, že někdo 

odnesl lavičku, tak např. nějaký vandalismus nebo odpadky poházené takhle různě v přírodě? 

#00:10:27-8#  

Respondent č. 7: No, to je i ve městě, že lidé nejsou vychováváni nebo neuvědomujou si 

vlastně ten dopad, takže když někdo vyhodí krabičku od cigaret, nebo nedopalky, člověk sní 

tatranku - posílí se, ale neuvědomuje si, že kdyby mu tohle mu někdo odhodil v jeho vlastním 

bytě, tak by se mu to asi moc nelíbilo, takže ten vztah není v tomhle... Neuvědomuje si to 

propojení jakoby ten vztah s tou přírodou byl narušen, protože lidé vlastně změnili, se odcizili 

a neuvědomují si tohle #00:11:22-3#  

Tazatel: Takže si myslíte, že je to zapříčiněný mentalitou lidí? #00:11:23-2#  

Respondent č. 7: Jo zcela určitě, vysloveně je to tom, že lidé ztratili kontakt s přírodou, se 

Zemí, vlastně i sami se sebou a došlo k velkému odcizení, takže ty lidi moc nekomunikují, 

každý jakoby uzavřený sám v sobě, žijí v těch bytech a je to vlastně takový... Samota 

#00:11:57-1#  
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Tazatel: A myslíte si, že by třeba město mělo nějak zasáhnout v této situaci, co se týče toho 

vandalismu nebo odpadků? Že by se o to mohlo nějak postarat tady v těch parcích a lesích 

příměstských? #00:12:10-0#  

Respondent č. 7: Tak se stará myslim si, že odpadkový koše, ale i u odpadkových košů, 

někomu je prostě za těžko udělat těch pár kroků a zvednout to víko a strčit to tam, takže v 

tomhle jakoby město se stará. To je spíš o tom, je to v těch lidech, že potřeba udržovat 

pořádek sám o sobě a to je záležitost, která je potřeba, je na úrovni jiné než město. To 

uvědomění toho propojení s tou přírodou v tomhle směru nebyla priorita #00:13:05-8#  

Tazatel: A máte dojem, že by město mělo ještě rozšiřovat své zelení plochy? Protože, jak jste 

si jistě všiml, tak během několika let zde vyrostlo mnoho obchodních center, sídlišť, 

parkovišť apod. na úkor právě zelených ploch. Tak jak to vidíte? #00:13:24-4#  

Respondent č. 7: Tak to je jakoby všeobecný trend všude po světě, že ta stavba probíhá na 

úkor té přírody. Ale jako HK... je to asi dáno tím politickým režimem, který vlastně se týká v 

dobách, kdy byla hrubá totalita, tak se po revoluci ujala vedení jiná strana, která vlastně.. tu 

nebyla už totalita. Poté co vlastně, se tady objevili ty hnutí, to ANO a další tyhle aktivity, 

takže se změnil přístup jakoby lidí. Jako v tomhle směru, by za každou cenu prostě vyrejžovat 

ze všeho, tak v tomhle pozoruji změnu k lepšímu #00:14:34-8#  

Tazatel: K lepšímu? #00:14:38-4#  

Respondent č. 7: Určitě k lepšímu, protože i to vedení, co se změnilo, nebo je tam znát posun, 

třeba i plány tady s tou lokalitou Plachta, kterou jsme procházeli, byly také v tom směru, že 

by se zde postavil nějaké logistické centrum, takže v tomhle směru byl obrovskej krok 

kupředu a město podporuje tady ochránce přírody, aby to udržovali, tak jak oni to maj v plánu 

a to je udržení toho původního mikroklimatu, té původní biodiverzity, tak se to nazývá 

#00:15:31-9#  

Tazatel: Jsem se vás právě chtěla zeptat na tu Plachtu, kterou jsme procházeli. Jestli tuto 

lokalitu znáte blíže, jestli o ní něco víte. Tak jak jste říkal, tak máte nějaké vědomí o tom, že 

se tam mělo něco stavět a víte, jak tomu je dnes? #00:15:48-2#  

Respondent č. 7: No myslim si že je to, že se to nemělo zrealizovat a jako moc dál do 

budoucna... Že tady byla tahle aktivita a byla zastavena a v tuhle chvíli začala jakoby, stará se 

o to tady Jaro Jaroměř, že vlastně jakoby má tady na starost údržbu těch zelenejch ploch a 
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stará se o to a pokouší se o zachování té původní biodiverzity toho prostředí. Dál jsem se to 

nezajímal. To by spíš vám řekl zastupitel města Martin Hanousek #00:16:55-3#  

Tazatel: S tím mám domluvený rozhovor no #00:16:57-2#  

Respondent č. 7: No ten by vám řekl aktuální, já jsem s ním byl jen pomocná síla při údržbě 

tý Plachty #00:17:12-6#  

 

Tazatel: Hmm k tomu se ještě dostanu. A chodíte Na Plachtu ve svém volném čase? Máte k ní 

citový vztah, který by se sem vázal, nebo chodíte jen tak na procházky? #00:17:20-2#  

Tazatel: Je to asi nejbližší větší zelený prostranství u města a jak jsem říkal, osvěžit se, takže 

když se potom z Plachty vracím, i když zcela unavenej, hladověj, ale plnej životního elánu a 

energie. Je to o to příjemnější, když jdu do toho města na setkání s těma lidma, který chodí už 

skoro jak zombie, přitom tady maj kousek přírodu, ale jako nevědí o tom, nejsou vlastně k 

tomu vedení, že se člověk potřebuje někde zregenerovat, takže jsou v tom stresovým stavu 

zavřený v paneláku a využijí třeba jen kulturní zařízení, kterých je všude ještě dostatek a 

přírodu jaksi nezahrnují #00:18:33-8#  

Tazatel: A víte něco o nastalé situaci tady Na Plachtě, že se má stavět v nejbližším okolí 

Residence Na Plachtě? #00:18:44-6#  

Respondent č. 7: V tomhle směru jsem se už dál jakoby... no to Martin Hanousek, vím že před 

rokem se tam jednalo o nějakou stavbu, tak se tam dotahaly kontejnery blízko jezdeckýho 

klubu, a když jsem se na to ptal tady vedoucího, který koordinovat tyhle aktivity a ochránce 

přírody, tak říkal, že jako by se nic nemělo, ale je to stará informace. V radnici taky nic 

nevyšlo, že by bylo něco, nějaký záměry města ohledně Plachty s Martinem Hanouskem taky 

už nejsem v kontaktu delší dobu, takže nevím, jestli peče nebo nepeče ohledně Plachty 

#00:19:44-1#  

Tazatel: A jak jste mluvil o těch brigádách, tak měl jste někdy šanci se zúčastnit? Popřípadě 

sepsání nebo podepsání nějakých petic? A jak to probíhalo případně? #00:19:54-7#  

Respondent č. 7: No spíš jenom těch brigád, ty byly od toho, aby se odstranila ostřice 

#00:20:18-8#  

Tazatel: A ještě poslední otázka, všiml jste si za tu dobu, co tu bydlíte nějakých změn v 

průběhu těch let, co se týče zeleně ve městě? #00:20:28-3#  
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Respondent č. 7: No, (není rozumět) nevím, jak tak koukám na ty stromy, protože jsem taky 

hodně pracoval s firmami zahraničními, který se starali jakoby o údržbu stromů, dendrologie 

se to nazývá. Takže jsem koukal, že některé ty stromy byly skáceny z ne zrovna zdravotních 

důvodů, tam se jednalo jestli... tam to bylo zastaveno takže jsem to jakoby přijal, byla tam 

teda výsadba těch malých stromů, ale ty než zase dosáhnou tý úplný kapacity, aby mohly to 

životní prostředí zase obnovit po těch starých, tak se mi zdá, že někde, některá místa, některé 

stromy byly zbytečně, nebo předčasně ještě teda odstraněny, nebyly v havarijním stavu, že by 

mohly ohrožovat jako obyvatelstvo, že by byly vevnitř vyhnilý a odcházely. Ale některé byly 

ještě, když jsem koukal na ten pařez, krásně zdravý. Takže zájmy jsou různé a je třeba 

uspokojit potřeby, protože dřevo je v dnešní době komunita velice žádaná, ale jako nevím. 

Podílel jsem se tedy i na obnově aleje v Bydžově, v Novým Bydžově, kde teda byly potřeba 

obnovit, ale dělala to firma, která jakoby začala dělat tenhle servis a jakoby dělá i osvětu pro 

školy, školky ta z HK. Takže jsme taky odstraňovali jenom ty stromy, který už jakoby dožily 

a nahradili to výsadbou nových lip. Ty teda byly některý i za zenitem sázení, protože byly už 

10 letý, 12 letý a bylo v plánu, že by byly odstraněny. Ale jako přišla ta objednávka, takže ta 

firma využila tyhle stromy, i když už byly v tomhle stáří, ten kořenovej val byl daleko větší... 

Byl jsem rád, že jsme jakoby zachránili jak ty nový stromky, který by byly vyřezaný, protože 

už nebyly atraktivní pro jiného odběratele a zároveň jsme vlastně jakoby odstranili jenom ty 

nemocné stromy. #00:23:55-1# 
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Respondent č. 8, Lenka, 44 let 

Tazatel: Nacházíme se v HK, proč bydlíte v té lokalitě, ve které bydlíte?   #00:00:10-4#  

Respondent č. 8: Nebydlí tam moc lidí a mám tam krásnej byt  #00:00:22-2#  

Tazatel: A z jakého důvodu jste si vybrala toto bydliště?  #00:00:28-7#  

Respondent č. 8: Líbí se mi tam, je tam blízko les a je tam hodně zeleně  #00:00:33-8#  

Tazatel: Máte k němu nějaký citový vztah? #00:00:38-9#  

Respondent č. 8: Tak to určitě, miluju to tam a nevím, jestli bych našla nějaké lepší místo, 

protože jsem tam naprosto spokojená #00:00:45-7#  

Tazatel: Jak dlouho tady bydlíte?  #00:00:49-3#  

Respondent č. 8: V Hradci bydlím od narození, takže víc jak čtyřicet let #00:00:55-8#  

Tazatel: A za jakých podmínek byste se odstěhovala? #00:01:02-1#  

Respondent č. 8: Já bych se odsud nikdy neodstěhovala, tohle místo je fakt krásný a jak už 

jsem říkala, jsem tady spokojená #00:01:08-2#  

Tazatel: Vůbec nikdy, za žádných podmínek?  #00:01:15-4#  

Respondent č. 8: Jedině někam hodně blízko za Hradec (smích)  #00:01:25-8#  

Tazatel: Teď bych se přenesla k přírodě. Slovo příroda zahrnuje mnoho faktů a jevů, jak se 

můžeme podívat žejo všude. Jaký je váš vztah k přírodě obecně?  #00:01:33-7#  

Respondent č. 8: Miluju a potřebuju les, mám to strašně ráda. Je mi tam hezky  #00:01:38-6#  

Tazatel: Takže váš vztah je výhradně kladný jo? #00:01:43-7#  

Respondent č. 8: Na 100% já bych nemoha bejt celej život zavřená někde v paneláku, jako to 

dělaj různý lidi #00:01:50-0#  

Tazatel: Hmm, to já taky ne. Ve městě se setkáme s mnoha projevy přírody ať už přirozenými 

nebo uměle vytvořenými, jak vy si osobně představujete ideální zelenou plochu, kam byste se 

třeba každý den ráda vracela?  #00:02:03-4#  

Respondent č. 8: Stromy, velkej park, kde by se dalo sedět, aby neohrožovali děti psi bez 

košíků, aby tam nebyly hovínka, do kterých by se šlapalo. Prostě takovou pohodičku, kdyby 

si člověk mohl udělat  #00:02:14-7#  



43 

 

Tazatel: Hmm takže spíš jako upravovaný park než nějakou divočinu, les?  #00:02:21-3#  

Respondent č. 8: Ve městě určitě upravovaný, za městem les  #00:02:26-2#  

Tazatel: V HK je mnoho příležitostí, jak se dostat k zeleným plochám, jste spokojená s jejich 

zastoupením?  #00:02:31-9#  

Respondent č. 8: Určitě, Hradec je krásný zelený město  #00:02:37-7#  

Tazatel: Navštěvujete někdy takhle parky, lesy?  #00:02:44-2#  

Respondent č. 8: Lesy každý víkend, když to jde v létě a parky výjimečně  #00:02:51-2#  

Tazatel: Jak často zhruba? V týdnu?  #00:02:56-9#  

Respondent č. 8: Jednou za týden  #00:03:02-8#  

Tazatel: A kam chodíte nejradši? Nějaké konkrétní místo tady v HK?    #00:03:09-7#  

Respondent č. 8: Za Hradcem Malšovickej les  #00:03:16-1#  

Tazatel: A třeba přímo do města nechodíte? #00:03:21-9#  

Respondent č. 8: To moc ne, a když už jo, tak jedině do Jiráskáčů #00:03:29-2#  

Tazatel: Vyhovuje vám třeba kvalita a hustota cest, četnost laviček apod.?  #00:03:36-9#  

Respondent č. 8: Určitě, určitě všechno skvělý, báječný, perfektní  #00:03:44-6#  

Tazatel: Spousta lidí má ráda jistá místa z určitých důvodů, třeba tam chodí pro inspiraci nebo 

tak, jak je to u vás?  #00:03:53-0#  

Respondent č. 8: Relaxace  #00:03:56-2#  

Tazatel: Jenom relaxace? Nic jinýho? Třeba setkávání s přáteli, rodinou?  #00:04:03-1#  

Respondent č. 8: Ehmm ehmm, ne  #00:04:07-9#  

Tazatel: Ani třeba s pejskem tam nechodíte? #00:04:15-5#  

Respondent č. 8: To jo, ale beru to taky jako relaxaci, ne jako povinnost #00:04:23-5#  

Tazatel: Jak jste spokojená třeba s dostupností parků ve městě z hlediska časovýho nebo 

terénního?  #00:04:32-3#  

Respondent č. 8: Určitě, protože je spousta zastávek většinou u těch parků žejo, takže tam se 

dá v pohodě zajet. I důchodci i mladý, i kvůli sportovnímu vyžití to je fajn  #00:04:44-5#  



44 

 

Tazatel: A třeba pěšky? Jak dlouho byste byla ochotná cestovat takhle někam do lesa z vašeho 

místa bydliště přímo?  #00:04:58-2#  

Respondent č. 8: Do lesa z mýho místa bydliště 20 minut cestuju, ale byla bych ochotná 

klidně i dýl, protože se mi tam líbí  #00:05:08-5#  

Tazatel: Setkáváte se někdy třeba s nějakými negativními projevy takhle ve městě, v parku? 

Třeba nějaký vandalismy, ničení stromků...  #00:05:17-4#  

Respondent č. 8: Rozhodně, lavičky polámaný, rozbitý. Hlavně ty pejskaři a ty hovínka  

Tazatel: A třeba odpadky poházený nebo tak?  #00:05:25-4#  

Respondent č. 8: Tak to většinou ani tolik ne, protože třeba v těch parkách jsou koše a uklízí 

se tam  

Tazatel: Myslíte si, že by město mělo nějak zakročit v tomhle ohledu? Vzhledem k tomu 

vandalismu a odpadkům nebo si myslíte, že je to...  #00:05:42-0#  

Respondent č. 8: Určitě by se to mělo trestat aspoň teda nějakejma nižšíma trestama a dávat 

pokuty  #00:05:57-7#  

Tazatel: Myslíte si, že by se město mělo víc zaměřit na to, aby eliminovalo výstavbu 

obchodních center, parkovišť, bytů na úkor zelených ploch? Protože, jak jste si určitě všimla, 

tak je to všechno zastavěný, neustále se rozšiřuje....  #00:06:12-1#  

Respondent č. 8: Myslím si, že těch obchoďáků je na Hradecku až dost, takže takovýhle 

odpočinkových center by mohlo být rozhodně víc než těch obchoďáků   #00:06:25-5#  

Tazatel: Takže kdyby bylo třeba nějaký hlasování pro a proti, tak byste hlasovala pro zelený 

plochy?  

Respondent č. 8: Tak jsem určitě pro zelený plochy  #00:06:34-9#  

Tazatel: Teď bych se vás chtěla zeptat na PPNP, jestli o ní něco víte, o týhle lokalitě, která se 

nachází právě v blízkosti těch městských lesů  #00:06:45-6#  

Respondent č. 8: Vím, že je to rezervace, že tam jsou chráněný druhy rostlin i zvířat. Vím, že 

záměrně jezdí tankodrom, že tam jezděj s tankama, aby tam zbudovali ty tůně ro ty chráněný 

druhy žab a pulců a všeho možnýho, ale jinak nic konkrétnějšího nevím  #00:07:07-8#  

Tazatel: Když máte chvilku volnýho času, jdete se tam třeba podívat?  #00:07:17-3#  
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Respondent č. 8: Určitě, přes Plachtu chodím do lesa a jezdím tam i na kole a procházím 

naučnou stezku  #00:07:24-8#  

Tazatel: Takže to tam znáte  #00:07:29-1#  

Respondent č. 8: Hmmm  #00:07:33-7#  

Tazatel: Máte k týto lokalitě nějaký vztah? Chodíte se tam třeba odreagovat, pozorovat 

přírodu nebo venčit psa?  #00:07:46-0#  

Respondent č. 8: Určitě, ráda tam chodím k rybníčku, dá se tam hezky posedět, popřemýšlet, 

relaxovat  #00:07:58-2#  

Tazatel: Plachta je momentálně v situaci, kdy se na jejím okraji plánuje vystavět nová městská 

čtvrť. která se bude jmenovat Residence Na Plachtě. Víte o tom něco?  #00:08:12-2#  

Respondent č. 8: Už jsem o tom slyšela  #00:08:18-8#  

Tazatel: A máte na to nějaký názor? Byla byste pro nebo proti?  #00:08:27-2#  

Respondent č. 8: Pokud se nebude zasahovat do tý chráněný rezervace, nikde se to nebude 

roztahovat do lesa, tak mi to nevadí, ale pokud by to mělo zrušit část toho chráněnýho území, 

tak by mi to vadilo  #00:08:41-3#  

Tazatel: Hmmm tak ono se s tím nese i třeba zvýšený provoz na komunikacích, zavedení 

autobusů, takže vznikne větší prašnost apod. více lidí, více odpadků  #00:08:49-6#  

Respondent č. 8: Ale zase na druhou stranu tím víc se tam ty lidi dostanou, jako když už tam 

budou, tak se ty lidi do lesa dostanou. Ty lidi tam jezdí čím dál víc i s dětma, na kolech nebo 

jen tak relaxovat. Samozřejmě jak říkám, nesmělo by to zasahovat do tý přírody no  

#00:09:07-2#  

Tazatel: A účastnila jste se třeba někdy nějakých brigád, co pořádala Plachta? Sečení, 

vypalování  

Respondent č. 8: To jsem zatím za ty 4 roky co tam bydlím neměla možnost. Nebo jsem ani o 

žádný takový akci neslyšela  #00:09:18-3#  

Tazatel: Pořádá se to myslím 2x do roka teďka někdy v tuto dobu by to mělo proběhnout. 

Teďka jsem mluvila právě s pánem, co se o tu lokalitu stará. Ani třeba nějaká petice se k vám 

nedostala?  #00:09:27-2#  
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Respondent č. 8: Ne, vůbec nic  #00:09:31-3#  

Tazatel: Takže nevíte, že třeba Plachta má tři části, a že ještě nedávno to bylo vedený jako 

stavení pozemky na MěÚ  #00:09:36-3#  

Respondent č. 8: Ne, nevím  #00:09:38-7#  

Tazatel: Ne... spoustu let se o to snaží, aby to byla přírodní památka a nemohlo se tam stavět. 

Bohužel se to stále nedaří. Ještě jedna část je pořád pod hrozbou zastavění  #00:09:47-2#  

Respondent č. 8: Aha, to jsem teda vůbec netušila. A to vypalování to se tam jako normálně 

děje?  #00:09:55-2#  

Tazatel: Ano, to se tam dělá schválně, aby tam ti živočichové měli prostor, protože to tam 

zarůstá trávou neustále. Taky se tam kácí stromy, náletový dřeviny a všechno. Musí se o to 

starat, ta Plachta není to rezervace, do který se nesmí, je třeba se o ni postarat  #00:10:09-7#  

Respondent č. 8: Hmm třeba to vypalování musí být nebezpečný žejo, protože tam roste a žije 

spousta druhů a to pak zahyne  #00:10:21-1#  

Tazatel: Hmmmm já si myslím, že to mají ošetřené, takže asi tak  #00:10:28-6#  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



47 

 

Respondent č. 9, Nikola, 21 let 

Tazatel: Nacházíme se v Novém Hradci Králové, proč v této lokalitě bydlíte? Vybrala jste si ji 

z nějakého určitého důvodu? #00:00:20-1#  

Respondent č. 9: No, takže tuto lokalitu jsem já jakoby sama nevybrala. Vybrali si ji moji 

rodiče, když zde stavěli dům, Prostě tady byla volná parcela, tudíž jsem se sem přistěhovala s 

nima a zatím tam s nimi pořád bydlím.  #00:00:46-9#  

Tazatel: A máte k vašemu bydlišti nějaký citový vztah? #00:00:50-5#  

Respondent č. 9: No tak určitě, Je to pro mě prostě domov, zatím teda samozřejmě, dokud 

nebudu mít svůj vlastní domov, ale zatím je pro mě domov tam, kde jsou moji rodiče a moje 

rodina #00:01:04-0#  

Tazatel: Jak dlouho tam bydlíte, a za jakých podmínek byste se odsud odstěhovala? 

#00:01:08-4#  

Respondent č. 9: Bydlím tam 16 let a odstěhovala bych se odtamtud pouze za takových 

podmínek, že bych šla sama třeba s přítelem bydlet do nějakého bytu. Ale rozhodně bych 

nechtěla, aby se odtamtud odstěhovali rodiče, z toho domu #00:01:28-5#  

Tazatel: Tak teď bych se přenesla k otázkám vztahujícím se k přírodě. Slovo příroda zahrnuje 

obrovské množství věcí, faktů, jevů atd. Jaký je váš vztah k přírodě obecně? #00:01:42-9#  

Respondent č. 9: No tak jelikož máme pejska, tak s pejskem chodíme hodně do přírody na 

procházky a za druhé jezdíme do lesa na kolo, a nebo chodíme i bez pejska na procházky. 

Chodíme taky s rodičema často běhat a to třeba jako do lesů, protože je tam čistá vzduch a 

skoro nikoho tam nepotkáme. Můj vztah k přírodě je tedy velmi kladný. V přírodě trávím 

hodně volného času, tudíž si to bez ní neumím představit #00:02:25-6#  

Tazatel: Ve městech se setkáváme s různými projevy přírody ať už přirozenými nebo uměle 

vytvořenými. Jak si představujete ideální zelenou plochu, která by se měla nacházet ve městě? 

#00:02:37-2#  

Respondent č. 9: No tak ideální zelená plocha je pravděpodobně asi park, protože asi nic 

jiného... nedokážu si představit, že by byl přímo ve městě třeba les. Tak ideálně je to ten park, 

že tam můžou jít ty maminky s dětma a s kočárkama. Nějaké asi i hřiště a já nevím, mně se 

třeba hrozně líbí, jak je tady v Hradci udělaný ty Jiráskovy sady. Prostě je to hnedka u 

soutoku, tudíž si lidi tam můžou sednout i k vodě a je tam i hřiště pro děti. Je to tam takový 
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klidný, je tam spousta laviček, na kterých si můžou jakoby i schovat, třeba mladí a neklidní 

(smích), takže podle mě je to takovej ideál, jakoby ty Jiráskovy sady #00:03:36-9#  

Tazatel: V HK je mnoho příležitostí, jak se dostat k zeleným plochám. Jste spokojená se 

zastoupením zelených ploch v místě vašeho bydliště? #00:03:43-2#  

Respondent č. 9: Určitě jsem, protože hodně blízko např. na tom Novém Hradci tu Byřičku a 

okolo jsou všude lesy a to je prostě kousíček jako, protože ten Nový Hradec je vlastně jakoby 

na okraji Hradce, tudíž to je třeba 5 minut než se do té přírody dostaneme #00:04:12-1#  

Tazatel: Navštěvujete právě takhle často parky, lesy? #00:04:16-9#  

Respondent č. 9: V zimě příliš ne, ale právě od jarního do podzimního období navštěvujeme 

hodně často už právě kvůli běhání, jízdě na kole, vycházky s pejskem, a nebo i vycházky 

prostě jenom tak že se jdeme projít. Prostě jdeme na čistý vzduch #00:04:40-5#  

Tazatel: A nějaký nejoblíbenější místo tady v Hradci?  #00:04:43-5#  

Respondent č. 9: No žádný jako konkrétní oblíbený místo nemám, ale když se chci jít právě 

jakoby jít zároveň podívat do města a zároveň do přírody, tak právě navštěvuji ty Jiráskovy 

sady #00:05:01-9#  

Tazatel: Jak jste spokojená s podobou těch ploch tady v HK? Vyhovuje vám např. kvalita a 

hustota cest, četnost laviček, dětský hřiště apod.? Zastoupení zeleně, různorodost? #00:05:17-

3#  

Respondent č. 9: Já si myslím, že zrovna Hradec je ta tohle hodně dobrý město. Těch parků je 

tady velká spousta a jsou často i zrekonstruované právě teďka jsou zrekonstruované Šimkovy 

sady a jsou tam nové cesty, tudíž se tam dát je i na kole, na bruslích. Jsou tam hřiště pro děti, 

dokonce tam je i nějaká menší restaurace a kolem dokola je vlastně takové jezírko. Prostě mi 

přijde, že to umocňuje tu přírodu, i když je to v centru města, tak jste prostě v přírodě, tudíž že 

i ty lidi z těch panelových domů, z těch činžovních domů prostě můžou přejít silnici a můžou 

bejt třeba dvě hodiny jakoby někde, kde to prostě vypadá jako v přírodě. Že si můžou udělat 

třeba piknik a nemusí kvůli tomu jezdit až za Hradec #00:06:15-9#  

Tazatel: Spousta lidí má ráda určitá přírodní území z různých důvodů. Např. tam hledají 

inspiraci, nebo na toho místo mají nějaké vzpomínky. Za jakým účelem chodíte vy do těchto 

míst?  #00:06:28-0#  
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Respondent č. 9: Já jak už jsem říkala, tak hlavně kvůli těm sportovním aktivitám a hlavně 

kvůli tomu odpočinku. No a někdy taky třena jít si sednout na lavičku a třeba dvě hodiny si 

tam s někým povídat. Je to takový i uklidňující, že tam nejezdí auta okolo a že tam třeba 

opodál děti hrajou fotbal. Je to takový nevím, jak bych to popsala, ale... prostě jak kdyby se 

tam na chvíli zastavil ten čas a takovej ten dětskej ruch #00:07:06-8#  

Tazatel: Dostupnost parků a přírodních ploch může být různá, jak z hlediska časového, tak 

terénního. Jakou vzdálenost byste byla ochotná jít pěšky nebo jet autem takhle do lesa, nebo 

na nějakou louku apod.? #00:07:20-9#  

Respondent č. 9: Hmmm jak daleko... Tak asi by záleželo na situaci, já třeba bych byla 

ochotná teďka i jet až na Lipno, protože je tam vystavěná nová stezka Korunami stromů, která 

by mě teda velmi zajímala. Takže já myslím, že pokud by to místo stálo za to, tak bych byla 

ochotná jet hodně daleko #00:07:49-2#  

Tazatel: A co třeba negativní projevy? Setkáváte se s nimi někdy? Třeba od obyvatel města, 

jak v parku, tak v lese, kdekoliv. Jako nějaký vandalismus, nebo záměrné poškozování 

přírodních prvků, znečišťování odpadky. #00:08:05-5#  

Respondent č. 9: No tak, to je bohužel.. Jakoby radě se to tady daří docela udržovat, ale i přes 

to, že se snaží, tak se jim to příliš nedaří, jako třeba i u těch Šimkových sadů, protože okolo se 

vyskytují nepřizpůsobiví občané, takže to podle toho v tom parku občas vypadá. Jak právě 

zmiňujete ty odpadky, tak třeba jsou postříkané různými grafity, což jakoby hrozně kazí ten 

celkový dojem, protože oni se snažili, aby tam všechno bylo takový, aby to vypadalo jakoby 

čistě a moderně a pak přijde někdo a prstě jim to postříká a poničej lavičky. Postříkaj to a 

zničej to #00:08:56-7#  

Tazatel: A když teda odpovídáte ano, proč si myslíte, že se to tak děje?  #00:09:05-2#  

Respondent č. 9: No myslím si, že si lidi neuměj jakoby vážit toho, co pro ně vlastně to město 

dělá a jelikož to neplatili oni, tak je jim vlastně jedno, co s tím bude #00:09:21-1#  

Tazatel: A máte dojem, že bysto mělo v tomto ohledu nějak zasáhnout, v boji proti těmto 

projevům? Nebo si myslíte, že je to pouze v té mentalitě lidí? #00:09:27-6#  

Respondent č. 9: Já si myslím hlavně, že by město nemělo ani jak, s tím něco udělat. Jedině, 

že by posily třeba polici, že by tam třeba v noci chodila častěji na obhlídky, ale to prostě stačí 

třeba minuta a stejně jim tam někdo vběhne a stejně jim to tam posprejuje, nebo když jdou 
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prostě lidi z města a maj u sebe třeba flašku, tak stejně prostě když ji dopijou, tak ji hoděj na 

zem. S tím město prostě nic neudělá #00:10:00-1#  

Tazatel: A co třeba zvýšení počtu odpadkových košů? #00:10:02-4#  

Respondent č. 9: Ono, i když ty koše tam jsou, tak ty lidi jsou líný to tam jít hodit. A i když 

ten koš viděj, tak jak jsou třeba opilí, nebo prostě jsou líný tam jít, tak prostě stejně hoděj na 

zem a je jim to jedno, protože si říkaj: Nojo, on to pak zase někdo uklidí #00:10:21-0#  

Tazatel: A co si myslíte o tom, že se město snaží neustále rozšiřovat bytovou zástavbu, 

obchodní domy, parkovací místa apod.? A to všechno na úkor městských zelených částí. 

#00:10:38-9#  

Respondent č. 9: No tak na jednu stranu se tomu nedivím, jelikož ty byty tady jsou hodně 

potřeba už jenom kvůli tomu, že tady přibývá právě studentů, ale na druhou stranu je to 

samozřejmě škoda. Vidím to právě i na tom Novém Hradci, kde jakoby probíhá nová zástavba 

a lidem se to nelíbí, protože se tam přistěhovali třeba kvůli tomu, že je tam klid, že je tam ta 

zeleň. Jenže se tam chtějí nastěhovat i další, protože se jim ta příroda líbí, jenže si 

neuvědomují, že když se tam nastěhují a bude to stavění bytů jakoby pokračovat, pokračovat, 

pokračovat, tak ta zeleň prostě zmizí úplně #00:11:34-2#  

Tazatel: V tomto ohledu jsem se chtěla zeptat, nemyslíte si třeba, že by stálo za to opravit 

nějaké starší bytovky na úkor toho, aby se vystavovaly nový? #00:11:45-9#  

Respondent č. 9: Tak určitě bych byla pro, protože si myslím, že je tady spousta budov, který 

jsou prostě třeba i neobydlený. A některý jsou i v centru Hradce a myslím si, že ti mladí by 

radši šli do toho centra, protože spousta mladých nemá auta, aby mohli jezdit z těch 

okrajových částí. Takže si myslím ano, že by to bylo určitě vhodné a určitě by to pomohlo 

tomu, aby se zamezilo výstavbě na trávě a těch zelených plochách a tím by se to mohlo 

vyřešit #00:12:20-6#  

Tazatel: Tak teďka bych se přenesla k otázkám týkající se PPNP. Nacházíme se v její těsné 

blízkosti, jak znáte tuto lokalitu? Víte o ní něco konkrétního? #00:12:36-5#  

Respondent č. 9: No tak znám, určitě ji znám. Vím, že se tam vyskytuje hodně vzácných 

živočichů a mám to tam ráda a občas tak taky chodíme běhat a chodíme tam s pejskem a 

myslím si, že by byla velká škoda, kdyby to tam zničili tou stavbou #00:13:03-2#  

Tazatel: Hmm takže máte povědomí o tom, že se tam bude něco stavět? #00:13:11-5#  
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Respondent č. 9: Ano mám  #00:13:12-3#  

Tazatel: Aha, měla by to být nová městská čtvrť s názvem Residence Na Plachtě. Máte o tom 

nějaké konkrétnější informace? #00:13:23-0#  

Respondent č. 9: No tak slyšela jsem, že by ta stavba měla začít nějak v roce 2016, nevím co 

je na tom teda pravdy, ale vím ještě, že by to mělo být někde tam u Petrofu, někde okolo 

jejich skladů a vím, že to právě zasáhne do tý Plachty. Na jednu stranu mi to přijde trošku 

zbytečný no, protože tam za tím už je velká výstavba těch Malšovic, těch Malšovickejch 

domů a tam je vlastně taky taková nová čtvrť úplně. Je tam spousta paneláků, maj to tam 

takový svoje městečko, maj tam i krámky, kadeřnictví a takhle. Takže moc jako nechápu, 

proč by vůbec měla stavět ta Na Plachtě #00:14:24-6#  

Tazatel: Hmm ono to má bejt něco, nějaká jako vznešenější čtvrť, něco jako Roudnička 

#00:14:32-4#  

Respondent č. 9: Vznešenější čtvrť jo, hmm aha. Tak to jo no, tak já si myslím, že ty 

Malšovice už jsou sami o sobě vznešenější, jak říkáte, protože vím, že ty byty tam stojej 

mnohem víc. Je to tam takový klidnější, mají tam taky svoje jezírko a takový vymoženosti, 

takže mi přijde úplně zbytečný, aby tam byla ještě další vznešenější čtvrť #00:14:59-8#  

Tazatel: Když se teda vrátí k tý Plachtě, tak jak jste říkala aktivity, kterým se tam věnujete, že 

tam chodíte venčit pejska a sport. A ještě něco jinýho, máte k tý Plachtě nějaký vztah? 

Chodíte tam ráda? #00:15:13-7#  

Respondent č. 9: No chodím tam určitě ráda, a jelikož přítel dělá bonsaje, tak tam často i 

chodíme okukovat různé stromky, samozřejmě jenom okukovat. No a většinou je to spojené s 

příjemnou procházkou a většinou to tam projdeme, třeba až i k hřbitovu a psímu útulku a 

občas si vezmem třeba i brusle a jdeme si tam zabruslit #00:15:59-7#  

Tazatel: Ještě teda poslední otázka. Organizace, která se stará o Plachtu, Jaro Jaroměř, každý 

rok organizuje 2x ročně brigády, kterým se právě věnujou obyvatelé města HK. Ty brigády 

jsou jakoby vypalování, sbírání odpadků, sečení trávy, kácení náletových dřevin. Slyšela jste 

o téhle akci, popřípadě se jí někdy zúčastnila? #00:16:36-4#  

Respondent č. 9: Tak o tom jsem bohužel neslyšela, i když by mě to velmi zajímalo a byla 

bych ochotná se klidně i připojit. Ani jsem neslyšela o nikom z okolí, že by o tom vědět, kde 

oni mají nějaké informace? #00:17:00-2#  
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Tazatel: No vím, že se o tom píše akorát na jejich internetových stránkách #00:17:03-6#  

Respondent č. 9: Jenom na internetových stránkách? #00:17:03-6#  

Tazatel: Jinak, že by to bylo třeba v novinách nebo tak, tak to taky ne #00:17:07-0#  

Respondent č. 9: Tak to si myslím, že je škoda, protože spousta lidí jakoby k tomu ani nemá 

přístup, takže si myslím, že kdyby to někam vyvěsili, už třeba jenom na tu Plachtu, nebo 

někam jak jsou takové ty tabule, kde jsou různé reklamy a tak, tak si myslím, že by se 

připojilo mnohem víc lidí #00:17:24-9#  

Tazatel: A nedostala se k vám třeba nějaká petiční akce? Kdy se sbíraly právě podpisy na 

záchranu Plachty? Která je k dnešnímu dni, stále bohužel vedená jako stavební parcely, ale 

konečně se to podařilo vyhlásit přírodní památkou #00:17:42-8#  

Respondent č. 9: No tak to se ke mě dostalo a samozřejmě jsem ji i podepsala.  #00:17:45-1#  

Tazatel: Hmm tak to je všechno, děkuji za váš čas #00:17:50-0#  

Respondent č. 9: Není zač #00:17:50-7#  
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Respondent č. 10, Jan, 23 let 

Tazatel: Takže respondent číslo 10. Nacházíme se v Hradci Králové, proč nebo za jakým 

účelem bydlíte v této lokalitě? Vybral jste si ji z nějakého určitého důvodu? #00:00:09-8#  

Respondent č. 10: Tak v Hradci Králové jsem se narodil a ještě tedy bydlím s rodiči, takže 

jsem toto místo vlastně nevybral. #00:00:16-4#  

Tazatel: A máte k vašemu bydlišti nějaký citový vztah? #00:00:20-1#  

Respondent č. 10: No já mám Hradec moc rád, líbí se mi tady… To je teda asi všechno 

(smích) #00:00:23-9#  

Tazatel: Všechno, super (smích) Jak dlouho tady bydlíte? #00:00:29-6#  

Respondent č. 10: Tak tohle říct můžu, žiju tady 23 let, jak jsem říkal od narození #00:00:36-

7#  

Tazatel: Hmm a za jakých podmínek byste se odsud odstěhoval? Mohla by nastat nějaký 

situace, která by vás vyhnala z Hradce? #00:00:42-7#  

Respondent č. 10: Odstěhoval bych se jedině za prací, za nějakou hodně výjimečnou 

nabídkou, která by byla natolik výhodná, že bych byl ochoten opustit tohle nádherný město  

#00:00:53-9#  

Tazatel: Hmm takže teďka ten pohled na přírodu. Slovo příroda zahrnuje obrovské množství 

faktů a jevů jak můžeme vidět všude kolem sebe. Jaký je vás vztah k přírodě obecně? 

#00:01:04-2#  

Respondent č. 10: Obecně? No tak určitě velice kladný, přírodu mám moc rád. A mám mluvit 

konkrétně o Hradci? O Hradecký přírodě? #00:01:13-1#  

Tazatel: Né ne né #00:01:14-4#  

Respondent č. 10: Nebo obecně o přírodě? #00:01:18-6#  

Tazatel: Nonono obecně, prostě jestli ji máte rád nebo ne a tak #00:01:23-6#  

Respondent č. 10: No mám ji rád, co bych vám povídal ještě? (smích) #00:01:28-1#  

Tazatel: Dobře, máte ji rád (smích). Ve městech se setkáváme s různými projevy přírody, ať 

už přírodními nebo uměle vytvořenými. Jak si představujete ideální zelenou plochu? 

#00:01:40-4#  
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Respondent č. 10: Jako obecně? #00:01:43-2#  

Tazatel: No třeba #00:01:45-3#  

Respondent č. 10: Tak určitě les (smích). Ideální zelenou plochu? Asi když to má upravovat 

člověk tak nějakej hezkej pak. Nemusí to být zeleň přímo ve městě a přírodní ten lesa teda no 

#00:01:56-2#  

Tazatel: Hmm. V Hradci Králové je mnoho příležitostí, jak se dostat k zeleným plochám. Jste 

spokojen se zastoupením zelených ploch v místě vašeho bydliště? #00:02:03-9#  

Respondent č. 10: Amm velice, kousek za barákem mám les, kam dost často chodím. Vlastně 

skoro každej den se jdu aspoň projít nebo se psem a tak #00:02:11-1#  

Tazatel: A jak často třeba navštěvujete parky a lesy? #00:02:15-2#  

Respondent č. 10: No jak už jsem říkal, lesy vlastně pořád a parky spíše méně, tak je na mě 

moc lidí a ruchu, to mě tolik nebaví, radši chodím do těm volnejch prostorů prostě  

#00:02:23-4#  

Tazatel: Hmm. Jak jste spokojen s podobou těchto zelených ploch kam chodíte? Vyhovuje 

vám například kvalita a hustota cest? Nebo četnost laviček, dětský hřiště, zastoupení zeleně 

apod? #00:02:35-1#  

Respondent č. 10: Naprosto mi to vyhovuje, lesy jsou tady docela čisté, parky upravené. 

Hmm už nevím.. #00:02:40-0#  

Tazatel: Takže jste spokojený jo? #00:02:42-8#  

Respondent č. 10: Jojo určitě jsem #00:02:45-9#  

Tazatel: Spousta lidí má ráda určitá přírodní území z různých důvodů, například tam hledají 

inspiraci, nebo je to místo, na které mají jisté vzpomínky. Za jakým účelem chodíte do parku 

vy? Nebo lesů… chodíte tam sám? Pročistit si hlavu? #00:02:58-6#  

Respondent č. 10: Za jakým účelem tak těch je fakt dost (smích) #00:03:03-5#  

Tazatel: Tak já nevím, nějaký vyberte nebo řekněte všechny (smích) #00:03:08-6#  

Respondent č. 10: No tak do parku jdu za pročištění hlavy a většinou z nudy #00:03:13-9#  

Tazatel: Z nudy jo?  #00:03:17-4#  
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Respondent č. 10: No tak když třeba mám ve městě sraz s přítelkyní a musím na ní čekat, tak 

jdu do parku, prostě je to hezčí místo na čekání než někde u špinavýho Tesca #00:03:25-0#  

Tazatel: Hmm tak to naprosto chápu #00:03:27-8#  

Respondent č. 10: A do lesů chodím hlavně sbírat přírodní zdroje, já se tak tak trochu 

zajímám o pěstitelství a v lese je fakt spousta kytek a stromků, který bych chtěl mít na svojí 

zahrádce, takže si tam chodim s rejčem občas něco vykopnout, nějakej nálet a podobně  

#00:03:41-3#  

Tazatel: Aha, takže se zajímáte takhle o zeleň obecně? #00:03:45-6#  

Respondent č. 10: Hmm já jsem takovej kreativní, takže asi tak #00:03:49-2#  

Tazatel: Hmm tak to je pěkný #00:03:52-1#  

Respondent č. 10: (smích) #00:03:53-7#  

Tazatel: A co třeba dostupnost parků, zelených ploch? Myslíte si, že tady v Hradci je 

dostupnost za těmi plochami časově nenáročná? #00:04:01-8#  

Respondent č. 10: Tady v Hradci jsem naprosto spokojenej, jak jsem říkal. Je tady dostupná 

zeleň a parky a všechno možný #00:04:15-6#  

Tazatel: Jak daleko byste byl ochoten jet? Třeba takhle za ňákou zelení? #00:04:24-0#  

Respondent č. 10: Za zelení bych šel asi maximálně v okruhu 15 až 20 kilometrů, dál už mi to 

přijde dost blbý, to bych byl asi dost nešťastnej, kdybych musel jezdit někam daleko, abych se 

mohl jít podívat do přírody #00:04:37-0#  

Tazatel: A co třeba negativní projevy? Setkáváte se s nimi někdy? #00:04:43-5#  

Respondent č. 10: Já osobně tedy moc ne, přijde mi, že tady v Hradci je to na celkem dobrý 

úrovni #00:04:49-4#  

Tazatel: Takhle když jdou obyvatelé do lesa neb parku.. Proč si myslíte, že třeba záměrně 

poškozují přírodní prvky nebo ho znečišťují odpadky? #00:04:57-5#  

Respondent č. 10: Mám názor, že to dělají lidé, kteří nemají k té práci nebo přírodě žádný 

vztah. Tedy si jí neváží a necítí žádnou zodpovědnost nebo špatné svědomí, když poškozují 

nebo znečišťují #00:05:09-0#  
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Tazatel: A myslíte si, že se s tím dá třeba něco dělat? Že by třeba město mohlo nějak 

zasáhnout, nebo je to čistě v mentalitě lidí? #00:05:19-5#  

Respondent č. 10: Do velké míry je to v mentalitě lidí určitě. Myslím si ale, že Hradec s tím 

pracuje poměrně dobře a můžeme se považovat za zelené město. #00:05:27-6#  

Tazatel: Hmm a jaký máte názor třeba na neustálé rozšiřování betonové zástavby jako jsou 

bytové komplexy, obchodní centra na úkor zeleně? #00:05:35-3#  

Respondent č. 10: Na jednu stranu si myslím, že prostor pro to tady ještě je, aby ten stav nebyl 

tak vážný, ale na druhou stranu by si měl Hradec udržet tu svoji značku zeleného města, 

města zeleně a nepodporovat dál toto zastavování #00:05:49-6#  

Tazatel: Hmm. Takže teďka ta Plachta. Nacházíme se v její těsný blízkosti, znáte tuto 

lokalitu? Víte o ní něco konkrétního? #00:05:56-3#  

Respondent č. 10: Znám tuto lokalitu, dlouho jsem tam bydlel, když jsem se narodil. 

Momentálně bydlím kousek odsud, ale Plach navštěvuju velice často #00:06:04-9#  

Tazatel: A co o ní víte? #00:06:09-2#  

Respondent č. 10: Co o ní vím? (smích) #00:06:11-8#  

Tazatel: No (smích) #00:06:22-1#  

Respondent č. 10: Jako malý si pamatuju hezké hřiště, pamatuju si například hřiště u Lachtana  

celkově oblast, která je relativně příjemná.  #00:06:35-6#  

Tazatel: A třeba co tam žije nebo co se tam vyskytuje? #00:06:43-3#  

Respondent č. 10: No tak to moc nevím.. #00:06:49-4#  

Tazatel: Nevíte? #00:06:53-7#  

Respondent č. 10: Ehm ehm #00:06:59-2#  

Tazatel: Takže, tato lokalita je velice vzácná na výskyt obojživelníků a různých rostlin. Je to 

jediné místo ve střední Evropě, kde se tyto živočichové a rostliny nacházejí, a proto je tato 

lokalita velice významná #00:07:12-5#  

Respondent č. 10: Hmm tak to jsem fakt nevěděl teda #00:07:19-4#  
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Tazatel: A co třeba, když máte chvilku volnýho času? Jakým aktivitám ji věnujete Na 

Plachtě? 

Respondent č. 10: No #00:07:26-7#  

Tazatel: Chodíte tam třeba venčit psy, nebo se jen tak projít? #00:07:31-3#  

Respondent č. 10: Rádi tuto lokalitu využíváme k procházkám společně s přítelkyní a 

užíváme si krásného prostředí #00:07:41-2#  

Tazatel: Hmmm. A máte k týto lokalitě nějaký citový vztah třeba? #00:07:50-8#  

Respondent č. 10: Hmm #00:07:54-4#  

Tazatel: Spousta lidí se tam chodí třeba odreagovat, jen tak si užívat přírodu #00:08:04-2#  

Respondent č. 10: Nijak zvlášť, beru to spíše jako část většího celku Hradce mám tuto část 

rád #00:08:15-7#  

Tazatel: A víte, že Plachta je v ohrožení? #00:08:21-2#  

Respondent č. 10: Ne nevím #00:08:24-5#  

Tazatel: Líbilo by se vám, kdyby se třeba zastavěla? #00:08:32-8#  

Respondent č. 10: Určitě by se mi to nelíbilo #00:08:40-4#  

Tazatel: A jste seznámen s momentální situací, kdy se právě město chystá v této lokalitě 

vystavět novou městskou čtvrť, která se bude jmenovat Rezidence Na Plachtě? #00:08:53-0#  

Respondent č. 10: Ne o tom také nevím #00:09:00-2#  

Tazatel: A máte na to nějaký názor? #00:09:07-8#  

Respondent č. 10: Musím se přiznat, že je to pro mě úplnou novinkou #00:09:15-0#  

Tazatel: A když to teďka jako víte, že se tam bude stavět, co si o tom myslíte? #00:09:22-2#  

Respondent č. 10: Myslím, že je to poměrně zbytečné a velkou část města si rozeberou 

soukromníci a změní tak charakter prostředí, který tam momentálně je #00:09:33-4#  

Tazatel: Hmm a co třeba nějaké akce, které pořádá Plachta? Zúčastnil jste se někdy? Nějaký 

brigády jako je vypalování, sečení, sbírání odpadků? #00:09:42-6#  

Respondent č. 10: Bohužel nic takového #00:09:47-0#  
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Tazatel: A třeba petice, která se sepisovala někdy v roce 2012 nebo tak nějak. Nedostala se k 

vám? #00:09:56-2#  

Respondent č. 10: Tak petice se ke mně vůbec nedostala, jinak bych ji totiž rád podepsal 

#00:10:01-8#  

Tazatel: Tak jo, to je všechno, moc vám děkuju #00:10:06-1#  

Respondent č. 10: Není zač a ať se daří #00:10:11-9#  
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Krajinný ekolog, správce PPNP, člen zastupitelstva města HK, 31 let 

Tazatel: Takže nejdřív bych měla pár otázek ohledně vaší kandidatury v zastupitelstvu a vaší 

účasti, tam. Takže několikrát jste byl zvolen jako zástupce strany zelených do městského 

zastupitelstva, nebo změny pro Hradec a ve vaší volební kampani tvrdíte, že máte zájem o 

regulaci, teďka cituji: hloupého rozlézání města do krajiny. Jaké máte plány ohledně ochrany 

přírody v HK? A myslíte si, že vaše představy budou někdy realizovány? #00:00:29-4#  

Expert č. 1: Tak já jsem svojí profesí krajinný ekolog a v zastupitelstvu se snažím vlastně ty 

zájmy krajinný ekologie prosazovat prakticky a minulý a současný zastupitelstvo má takovou 

možnost ovlivnit tvář HK tím, že je připravován nový územní plán. Takže především v tom 

novém územním plánu, ale i ve změnách současného územního plánu v rámci projednávání 

různých záměrů se snažím o to, aby byly respektovány zájmy životního prostředí, to znamená 

nejenom jakoby ochrany přírody, ale i životního prostředí v širším slova smyslu. Vnímáno i 

ke vztahu k obyvatelům města. #00:01:22-3#  

Tazatel: HK je statisícové město a pro jeho obyvatele je právě životní prostředí zcela jistě 

důležité. Jsou vaše plány a představy vedeny právě tímto faktem? Zajímáte se o pocity 

obyvatel města? #00:01:38-6#  

Expert č. 1: Tak určitě mě ty názory obyvatel zajímají, rozhodně. Myslím, že na to, že město 

HK má velký rezervy v tom, jak vlastně vedení města naslouchá svým občanům, že se nedalo 

více třeba jako například provádět nějaký komunitní plánování. To jak jsem mluvil o tom 

územním plánu, tak tam si myslím, že zrovna přístup je docela dobrej, tam se územní plán 

projednává nadmíru dobře. Kde si myslím, že má město velký rezervy, tak je určitě lepší 

komunikace s organizacema místní samosprávy. A co tam bylo ještě? #00:02:27-0#  

Tazatel: Jestli jsou vaše plány do budoucna vedeny práce požadavky obyvatel města? Jestli 

jste někdy projížděl nějakou kampaň nebo četl petici? #00:02:43-4#  

Expert č. 1: Vlastně naše strana, nebo sdružení, který je tvořený stranou zelených a 

nezávislejma kandidátama, tak hodně těch nezávislejch kandidátů vyšlo z různejch 

občanskejch iniciativ. A kolem velkejch kauz v HK, kdy občani nebyli spokojení s tím, jakým 

způsobem město podporuje vývoj některých míst a to byly jednak kauzy o výstavbě skladu v 

Březhradech, který se nerealizovaly dosud. Pak to byla velká kauza ochrany přírody Na 

Plachtě a další kauza, která byla taková velká, tak byla zástavba tzv. nové zelené v 

Kuklenách, kde jsme pak taky velkým způsobem uspěly a všechny tyhle kauzy celý roky 
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sledujeme a snažíme jakoby usměrnit územní plánování nějakým rozumnějším směrem v 

těhle oblastech a do určitý míry se nám to daří. #00:04:10-4#  

Tazatel: To je dobře, že se to daří. To jsem ráda. #00:04:17-7#  

Expert č. 1: I při tom malém počtu lidí jsme byli úspěšní. Teď jsme tam dva a myslím si, že to 

vyvažujeme svojí aktivitou a ten nový územní plán už tam hlídáme, aby tyhle lokality nebyly 

narušený. #00:04:30-7#  

Tazatel: Takže tahle otázka se vztahuje asi k tomu územnímu plánování. Ráda bych se váz 

zeptala, zda v budoucnu vidíte nějaké řešení v otázce neustálého ústupu zeleně ve městě na 

úkor parkovacích ploch, bytů, nákupních center apod.? A jestli si myslíte, obyvatelé města 

více ocení projekty právě zahrnující tu zeleň, nebo jestli si myslíte, že by dali přednost těmto 

obchodním centrům. #00:04:53-2#  

Expert č. 1: Tak v zastupitelstvu se opakovaně střetáváme se spoustou projektů na zástavbu 

zeleně v HK, neskutečně hodně. Bohužel tady ten konflikt vyplývá právě jako z nešťastnýho 

územního plánu, který právě v současný době platí. A samozřejmě se snažíme těm 

obyvatelům nějak pomáhat, ale ne vždycky se jakoby konkrétní menší případy podaří zastavit 

jako kvůli tomu platnýmu územnímu plánu. Nevím, co bych si vybavil... Ještě jinak, jak to 

tam bylo? #00:05:40-3#  

Tazatel: Jestli si myslíte, ž by obyvatelé města více ocenili projekty, jako jsou právě ty 

obchodní domy, nebo jestli by radši dali přednost spíš výstavbě nového parku, nebo zeleni 

kdekoli jinde? Jestli máte nějaké informace o tom, co si myslí obyvatelé města? #00:05:57-9#  

Expert č. 1: Já si myslím, že obyvatelé města jednoznačně chtějí ve svým okolí zeleň, 

problém je trošku ten, že těm obyvatelům města chybí nějaká občanská iniciativa, že hodně 

těch, třeba odpor proti zástavbě, odpor proti kácení vznikne, až když začne být realizován ten 

konkrétní záměr. Ale to je už často pozdě, je už takový těžký, když by normální člověk měl 

sledovat, jak se projednává územní plán a jiný věci, ale to je jedna z věcí, která mi u naší 

veřejnosti docela chybí, je taková malá občanská angažovanost a malý zájem o svoje okolí, jo 

aktivní. A řešení těch problémů přijde až příliš pozdě no, že se to podceňuje. I když spoustu 

věcí se teď snažíme pokrýt v tom územním plánu, ale nikdy se nezajistí úplně všechno a 

myslím si, že kdyby se lidi zajímali víc o to svoje okolí, tak by to pomohlo. #00:07:06-6#  

Tazatel: Takže si myslíte, že by bylo pro občany správným řešením založit třeba nějaké 

organizace věnující se těmto problémům a podporovali tak svou nespokojenost? #00:07:20-5#  
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Expert č. 1: My se snažíme o to, aby jednání města bylo co nejotevřenější, aby vlastně 

přijímání informací pro ty občany bylo co nejmíň náročný. A aby se jim vytvářely podmínky 

pro to, aby o různejch záměrech byli občané informováni a mohli se právě do těch jednání 

zapojit. Takže se snažíme vytvářet takovýhle pozitivní jednoduchý podmínky, ale nejsem si 

jako úplně jistej. Za ty dlouhý léta vidím tu angažovanost fakt velmi malou #00:08:10-5#  

Tazatel: Jako zastupitel tak máte pohled do vnitřního chodu města, Tak jste spokojen např. s 

údržbou zelených ploch v HK? A teď nemyslím jen parky a sady, ale i meziblokovou zeleň 

apod. #00:08:23-6#  

Expert č. 1: Tak s tím nejsem spokojený vůbec, abych řekl pravdu. My se snažíme v současné 

době a snaží se o to docela i odbor životního prostředí. Snažíme se to, aby se změnil ten 

přístup, kdy o zeleni rozhoduje vlastně člověk s tou pilou - technické služby, což je špatně, 

protože to není žádný odborný odhad. Chceme, aby tady vznikl odborný plán péče o městskou 

zeleň, na čemž se pracuje a chceme, aby existoval nějaký odborný dokument, na základě 

kterého se rozhoduje a na základě kterého se plánuje údržba té zeleně. Na tom se v současné 

době pracuje, docela se to táhle, ale věřím, že tímhle dojde ke změně. A ta změna je určitě 

potřeba. #00:09:32-1#  

Tazatel: Takže, myslíte si, že by město mělo věnovat více svého času a rozpočtu právě na tyto 

aktivity? Jste rozhodně pro? #00:09:41-2#  

Expert č. 1: Tak určitě by věnovat mělo a ta potřeba je veliká, protože v současné době nám 

vzniká např. to, jak byly stavěný v 70. a 80. letech ty velká sídliště, tak zeleň dospívá často do 

nějakého stádia, kdy je potřebuje nějaký větší zářez, nějaké větší zásahy a myslím si, že řada 

konfliktů vzniká, třeba na Slezským Předměstí a jinde a bude to stále častější, takže teďka je 

právě ta aktuální kauza na tom Slezským Předměstí ukazuje na to, že to vůbec není 

jednoduchá věc a určitě všechny tyhle projekty na úpravu zeleně by měly být velice citlivě 

projednávány s tou veřejností, protože k tý zeleni mají nějaký osobní vztah, že ten konkrétní 

strom tam třeba ten člověk vysadil a může se nám stát, že tam je třeba i národní strom a o to 

víc je potřeba to s těma lidma projednávat. #00:10:52-6#  

Tazatel: A když se vrátím k loňské kauze ohledně stromů okolo Labe a Orlice, jestli si 

vzpomínáte na tu kauzu, kdy se tady chodilo na protest s lístečkama. Jaký na to máte názor? 

#00:11:09-6#  
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Expert č. 1: Tak já obecně, jako ochránce přírody se věnuju údržbě bezlesích a často spíš 

stromy kácím popravdě, abych přírodě pomohl. A těhle řízení konkrétně se naše sdružení Jaro 

Jaroměř neúčastní moc na kácení zeleně v HK, ale tohle byl výjimečný případ, kdy jsme se 

tam i my přihlásili. A ta kauza není loňská, není zdaleka uzavřená a já tam velice kvituju to, 

že to byli studenti z Hradecký univerzity, že se do toho hodně postavili, jako byl pan 

Hamáček, a pak to byli studenti, kteří tam udělali různý aktivity. Pan Hamáček dělal petici a 

ty studenti dělali akce, které... a spěšně povodí Labe chtělo kácet neskutečný množství stromů 

na hrázích, protože si přečetli jeden paragraf ve vodním zákoně a nečetli už jako ten zákon na 

jiných částech, kdy je potřeba chránit ekologickej stav v letech atd. No ale přišli s tím, že 

všechny ty stromy na těch hrázích skácejí. Díky tý občanský iniciativě povodí Labe začalo 

tvrdit, že to nebyl jejich záměr, to kácení, že to není vůbec pravda, a že se kácet nebude. Pak 

vznikla nějaká jedna, druhá studie na povodí Labe. Ta jedna byla taková odbornější, která 

chtěla minimální kácení, a to se asi povodí Labe úplně nelíbilo, tak si nechali udělat ještě 

nějakou jako techničtější studii, kdy ten počet skácených stromů vzrostl, nějaký stromy v 

konfliktu s místníma objektama. V současný době je to ve stádiu, kdy jsme měli terénní 

šetření s krajským úřadem a povodím Labe a zástupci neziskových organizací, bylo tam Jaro 

Jaroměř - tedy my a bylo tam ČSOP Orlice. Prošli jsme ty jednotlivý stromy navrhovaný k 

vykácení a myslím si, že tam spěje k nějakému rozumnému kompromisu, kdy nebude 

spokojená ani jedna strana, ale doufám, že to krajský úřad uzavře rozumným způsobem. 

Docela mě to jako překvapilo, že to jednání bylo takový konstruktivní, bohužel nás čeká asi 5 

dalších kácení ve volný krajině, který já vnímám ještě kontroverzněji, který nemají jako 

mediální ohlas až směrem k Třebechovicím a Alberticím nad Orlicí. #00:14:08-5# 

Tazatel: A třeba já, jako laik, když to vezmu ze svého pohledu. Tak mě osobně se kácení 

stromů samozřejmě nelíbí, ale nejsem žádný dendrolog, takže nedokážu říct, které stojí za to 

pokácet, a které jsou zdravé. Jak si myslíte, že se veřejnost dostane jako k podrobnějším 

informacím ohledně toho, co by se mělo vykácet a co ne? #00:14:32-7#  

Expert č. 1: Tak docela špatně, protože velká část těchto záměrů, ne všechny tedy, je 

redukována na to, že je to zveřejněné na úřední desce, maximálně je to někde projednáno s 

komisí místní samosprávy, ale také ne vždycky. A pak přijde akce, pak přijde samozřejmě 

velký odpor obyvatelstva, samozřejmě s tím někdy nejde nic dělat, protože motorový pily jsou 

rychlejší. Ten ideální, ale náročnější postup je ten, že se ty zásahy projednají na komisi místní 

samosprávy, upozorní se na to veřejnost nějakým způsobem a tímhle tím směrem si myslím, 

bysme měli jít. Ačkoli je to náročnější a ačkoliv vždycky z toho vyjde, že se nikdy 
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nezavděčíte nikomu, protože vždycky se najdou lidi, který by tu zeleň na sídlištích vykáceli 

úplně celou s odkazem na různý věci, že je z toho nepořádek, větve, listí, že z toho jsou 

alergie. A pak tam jsou lidi, který nebudou souhlasit, prostě kácení vůbec žádný. #00:15:42-

9#  

Tazatel: Tak jo, chtěla bych se vás zeptat, jako ekolog máte určitě kladný vztah k přírodě. 

Využíváte svůj volný čas k procházkám v přírodě, odpočinku apod.? Zdržujete se v obklopení 

hradecké zeleně? #00:15:59-4#  

Expert č. 1: Tak já samozřejmě zeleň mám ráda a přírodu a HK je takový docela jako dobrý 

město, je to město, který přináší výhody městskýho prostředí, ale není zase nějak velký jako 

Brno, Praha a do přírody to máme poměrně blízko. Já mám docela výhodu, že bydlím v té 

jihovýchodní části, takže nemám daleko do PPNP, o kterou se intenzivně starám, ale i do 

městských lesů, které jsou vnímány pozitivně širokou veřejností. Myslím si, že v jiných 

částech města, až takovýhle jako možnosti zapojení nejsou. Třeba v Kuklenách ta západní 

část, tak si myslím, že je velkej nedostatek toho, že tam není žádný park, jako jediný park je 

tam hřbitov. Takže jsme se v územním plánování snažili podporovat myšlenku toho, aby 

vznikl v Kuklenách park a druhý návrh územního plánu, první byl vítězný, druhý neuspěl a 

ten počítal s vytvořením takovýho zelenýho prstence okolo HK i v zadání nového územního 

bylo, že by měl tuhle myšlenku zapracovat, což se bohužel neděje, ačkoli jsme se o to snažili. 

Ale myslím si, že je strašně důležitý to, aby měl v docházkový vzdálenosti každý obyvatel 

města nějaký kus divoké přírody, nebo aspoň park, nebo nějakou divokou klidnou přírodu. To 

úplně v Hradci není, je to takový možná ideální stav, ale to taková moje vize, kterou chci 

propagovat. #00:17:51-6#  

Tazatel: Já zatím co jsem měla možnost rozhovorů s občany města HK, tak právě na tuto 

otázku, zda si myslí, že je dostupnost parků vyhovující, tak většinou odpovídali, že ano, že 

jsou spokojení s tím, jak je to tady udělaný, takže to je asi k tomu. Teď bych se vás chtěla 

zeptat na Plachtu, ve vaší předvolební kampani jsem se dočetla, že se snažíte o změnu 

územního plánu, co se týče PPNP, což se teda nakonec povedlo, jak jsem zjistila někdy v 

červenci, loni to bylo. A jak dlouho se věnuje organizačním akcím týkající se Plachty? 

(nesouhlasně pokyvuje hlavou) #00:18:31-2#  

Expert č. 1: Tak já jsem tou PPNP začal zabývat už vlastně na základní škole, protože tam 

jsem zachytával jakoby první vztah k přírodě. Já jsem chodil na ZŠ do Bezručovky, to bylo 

přírodovědný centrum a už tenkrát jsme tam chodili pomáhat, tenkrát mě ještě nenapadlo, že 
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jednou budu starat o PP a bojovat za její záchranu, takže to taková moje historie. A pak 

vlastně, když jsem začal pracovat na ochraně přírody, tak jsem tu lokalitu měl na starosti, ten 

její management na půl pracovně, ale především jako dobrovolně jsem tam spolu s paní 

doktorkou Mikátovou a dalšíma lidma, tak jsme začali organizovat ty dobrovolný brigády, 

který když jsem tenkrát se do toho zapojoval, tak probíhaly jednou ročně, vždycky na den 

Země, pak nás to čekání na den Země jednou za rok... prostě jsme byli nedočkaví, takže se to 

teď dělá dvakrát za rok. A myslím si, že je to největší dobrovolnická akce v HK. Chodí tam 

přibližně lidí, hodně děti ze základních a střední škol. #00:20:22-1#  

Tazatel: A k tý kampani, já teda nevím, jak jsem říkala o tý změně územního plánu, tak já 

jsem se to dočetla na magistrátu o téhle informaci, že jste o to bojovali několik let, že se to 

konečně prosadilo, tak jestli to uvedete na pravou míru? #00:20:37-1#  

Expert č. 1: Tak ono se to bohužel neprosadilo. Já jsem konkrétně navrhoval změnu územního 

plánu, a ač se o ní několikrát hlasovalo, nikdy to neprošlo s odkazem na nový územní plán 

teda. Takže to je několik let podaná změna územního plánu, která není uzavřená. Tam jde 

teda o změnu ze zastavitelný na nezastavitelný. Ale soustředíme se to, aby to území nebylo v 

novým územním plánu zastavitelný, což zpracovatel navrhoval od začátku a ten proces je 

rozjetý takovým způsobem, že to vypadá, musím zaťukat, že v novém územním plánu 

konečně se ta lokalita nebude dát zastavět #00:21:25-5#  

Tazatel: Takže k dnešku je to pořád ještě vedený jako zastavitelná plocha? #00:21:31-2#  

Expert č. 1: Ano #00:21:34-8#  

Tazatel: Hmm, tak to jste mě teďka trochu vyvedl z míry #00:21:41-0#  

Expert č. 1: Tak ještě bych to doplnil, protože tam je unikátní situace. Tak jak jste říkala, že se 

ta změna podařila, ona se nepodařila, ale podařilo se to území vyhlásit přírodní památkou. 

Takže tam je republikově, možná, unikátní situace, že jsou to zastavitelné pozemky v 

podstatě, ale jsou chráněny jako PPNP3, takže to je to, co se podařilo. A je to především 

zásluha tý občanský iniciativy, částečně i naší politický, já nechci říkat, že je to jenom naše 

zásluha, ale je to i zásluha občanský iniciativy, protože tam vznikla největší petice v HK, 

kterou podepsalo 14 500 obyvatel a na rozdíl od řady jiných petic, tak tohle byli především 

Hradečáci, kdo to podepsal. #00:22:45-8#  
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Tazatel: Na vašim oficiálních stránkách PPNP jsem váš našla jako hlavního organizátora, 

takže jak jste říkal, věnujete se tomu hodně dlouho. Jaký máte osobní vztah k PPNP?  Jste 

říkal, že jste tam chodil od malička, takže je to pro vás asi hodně důležitý #00:23:06-0#  

Expert č. 1: Tak je to pro taková jako zásadní lokalita, takže skutečně ji znám z těch 

přírodních lokalit nejdýl a nejosobněji, protože jsem tak získat takový ty první ochranářský 

jako nějaký zkušenosti a byla to nějaká první lokalita, kde jsem dělal nějakou aktivní 

ochranou činnost ohledně kácení těch stromů, těch náletů, které to tam zarůstaly a už na ZŠ 

jsem zajímal o tuhle lokalitu a její ochranu, tak jako na to navazuju #00:23:46-4#  

Tazatel: A jak jsme se bavili o tom územním plánu, tak tady v tom má prsty hlavně město a 

developeři apod. Jaký máte názor na postoj města k tomu, že se Plachta nepodařila tolik let 

prosadit jako PP, a že je to k dnešku stále vedený jako parcely? #00:24:06-9#  

Expert č. 1: No já myslím, že je to naprostá ostuda jako ten přístup města, ten oficiální je k 

dnešní době prostě ostudný, protože PPNP je naprosto unikání záležitost, kdy se v tom území 

před panelákovými sídlišti, obrovskými, neskutečnými přejdete rušnou silnici Holickou Na 

Brně a jste v divoký úžasný přírodě, jako fakt bohatý. Jedno nejbohatší území druhově v ČR a 

je to úplně nepopiratejnej poklad přírodní, kterej už v minulosti za socialismu v 80. letech 

dostal neskutečně zabrat. Velká část lokality byla zastavěna, velká část lokality byla zavozená 

odpadama, ale přesto to co tam zůstalo, tak je strašně unikátní a nenajdeme to široko daleko 

na hradecku. Fakt unikátní záležitost a myslím si, že fakt postoj města by měl bejt úplně jinej 

a měli bychom bejt hrdí, že něco takovýho máme a měli bysme se snažit, aktivně, aby ta PP 

šla nějakým způsobem nahoru. #00:25:36-2#  

Tazatel: V Hradeckým deníku jsem dočetla, nemůžu teda na 100% říct, že je to pravda, že v 

bezprostřední blízkosti Plachy, aby měla vyrůst nová městská čtvrť Residence Na Plachtě. Co 

jsem se tak ptala občanů, tak někteří o tom měli i povědomí, že podepisovali i nějaké petice za 

to, aby se to tam nestavělo. Tak jestli na to máte nějaký názor? #00:25:58-2#  

Expert č. 1: Nejenom, že má vzniknout RNP, ale jako vzestup těch občanskejch aktivit vzrostl 

někde kolen roku 2008 právě, kdy mělo dojít k zastavění té současné PPNP, která byla jako v 

tom územním plánu vedená k zástavbě. #00:26:21-2#  

Tazatel: A mělo tam být nějaké logistické centrum nebo něco takového #00:26:21-9# 

Expert č. 1: No tam především mělo vzniknout, přímo na hranici PPNP2 která byla vyhlášená 

1998, tak mělo vzniknout sídliště, obrovský sídliště, několik set bytů. Tomu se naštěstí 
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podařilo zabránit, částečně i nastupující ekonomickou krizí, pak se vlastně provedl ten převod 

pozemků ze státu na toho developera, který nebyl úplně čistý, takže se podařilo toho 

developera zbavit těch pozemků stavebních, takže v současné době patří nazpátek armádě. A 

pak se to podařilo vyhlásit PP, ale kdyby se tenkrát zrealizoval ten projekt, tak by to 

znamenalo naprosto fatální poškození té památky Plachta 1 a 2.  #00:27:28-2#  

Tazatel: Snaží se vaše sdružení nějakým způsobem zabránit právě výstavbě té nové čtvrti, 

nebo je to už tak zakotveno, že se prostě stavět bude a nemůžete s tím nic udělat? #00:27:46-

8#  

Expert č. 1: Tak zrovna tadyto území, my tomu říkáme střed, tak tohle území bylo úžasný 

možná někdy v 70. letech, ale pak tam došlo k tomu, že Petrof tam vybudoval sklad dřeva. 

Navozil tam odporný stavební odpad, takže ty orchidejové louky podmáčené byly zavozeny 

odpadem stavebním, dehet, asfalt, všechno co si umíte představit, snad i nějaký vojenský 

odpad, nějaký baterky atd. A tím ta plocha byla zdevastovaná, takže v současný době tam je 

tadyta navážka, na tom jsou betony a je to zničený, takže pokud se tam teďka bude stavět, tak 

to neříkám, nebude fatální pro tu přírodní památku tím, že by to zasahovala nějaký přírodní 

biotopy #00:29:04-4#  

Tazatel: A nijak ohrozit to nemůže? #00:29:09-1#  

Expert č. 1: Ale není to pozitivní věc v tom území, protože to přinese... My jsme se snažili, 

aby to nenarušilo vodní režim, což je teda splněný, ale samozřejmě každá přibližující se 

zástavba má negativní vlivy na svoje okolí, na ochuzování toho okolního území. Já se tam 

nejvíc bojím třeba světla, má to dopad na hmyz a tam vznikne mnohem větší světelný 

znečištění tý PP, takže třeba tenhle vliv tam bude. I v minulosti s tím rozšiřováním té 

zástavby, té panelové na druhé straně silnice, tak to třeba mělo fatální dopady na hnízdění 

ptáků, jako na těch vřesovištích atd., protože tam lidi začali venčit psy. Takže to je třeba věc, 

která je neodstranitelná, takže ten ornitologický význam PPNP byl snížen a je to vlastně 

nenávratný #00:30:14-6#  

Tazatel: PPNP má 3 rozkládá, rozkládá se mezi městskými části Malšovice, Nový Hradec a 

Moravské Předměstí. Myslíte si, že má tato lokalita nějaký význam pro obyvatele těchto 

částí? #00:30:34-9#  

Expert č. 1: Tak tam, to je docela problém vlastně, že Plachta je 1, 2, 3 záměr je, aby to bylo 

vedené jako jedno chráněné území. Nejdřív teda byla hlášená PPNP 2, která byla na 
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armádním území. Pak byla NP 1, která byla na území města, to bylo v roce 1998 a část byla 

vyhlášena ministerstvem životního prostředí a část vyhláškou města dokonce tenkrát. Až v 

roce 2013 byla vyhlášená PPNP 3, která byla navrhovaná k ochraně a ještě ve větším rozsahu 

nicméně od toho začátku snah, který spadaj až před rok 1989. A náš jako aktuální záměr, 

nemyslím teď ten dlouhodobý, který je na našich stránkách, které jste zmiňovala, tak je to, 

aby ta lokalita komplexně celá byla chráněná jako jedno území, a aby byla chráněná jako 

Evropsky významná lokalita Na Plachtě. Jo to byla přihlášená NP 1 a 2 a v současný době 

právně existuje PPNP, která pohltila ty dvě a pak NP 3. A snaha byla, aby ta Evropsky 

významná lokalita byla vyhlášená na základě odborných podkladů, ale to nebyla. Protože tam 

byly zohledněny právě ty ekonomický zájmy, takže dosavad tam je dluh, že tam není 

připojený to chráněný území NP 3. A to je teďka docela aktuální záležitost, kterou my se 

snažíme dostat na snad už poslední úpravu národního seznamu, na celostátní úrovni a já se 

snažím, aby město HK tomu dalo pozitivní stanovisko. Bohužel město bylo vyzvaný k vydání 

stanovisek k tomu vyhlášení NBL v celým rozsahu, což je formalita z hlediska nějakýho 

stupňování přírodních podmínek. A nový pan náměstek Jaroš tomu dal 2x negativní 

stanovisko teďka. Já jsem tuhle věc nadnesl u komise životního prostředí, která se jasně 

vyjádřila k tomu, že doporučuje radě města, aby to podpořilo, aby ta PPNP 3 získala status 

evropsky významné lokality. Teďka o tom bude pravděpodobně jednat rada, ale já 

pravděpodobně udělám to, že to budu chtít navrhnout na zastupitelstvu, aby zastupitelstvo, 

jakožto širší a vážnější orgán dalo tomu podporu #00:33:55-2#  

Tazatel: Moje poslední otázka se vztahovala právě k tomu, o co je momentálně největší snaha 

vaší organizace, takže na to jste mi odpověděl, tak  #00:34:03-3#  

Expert č. 1: No, to ne #00:34:05-8#  

Tazatel: Tak máte ještě nějakou snahu? Nebo to je to nejzásadnější o co vám jde? #00:34:12-

3#  

Expert č. 1: Úplně nejzásadnější věc je ta, aby to území nebylo zastavěný. Aby se definitivně 

v územním plánu změnily ty pozemky na přírodní zeleň a takovou dílčí snahou je to, aby byla 

vyřešená ta územní ochrana, aby tam vznikla ta evropsky významná lokalita. A aby to území 

mělo adekvátní péči, aby se o ni aktivně starala, to je úplně nejzásadnější. To není rezervace 

taková, že jsme jí vyhlásili ochranu, a že tam nikdo nesmí atd., ne tohle území potřebuje 

aktivní ochranu prostě. Razantní zákroky, potřebuje tam kácení těch bejvalejch bezlesejch 

částí a to je velkej úkol. #00:35:27-6#  
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Tazatel: Tak ode mě je to všechno, tak pokud jenom ještě chcete něco dodat. #00:35:27-6#  

Expert č. 1: Tak já si myslím, že ukázka PPNP je taky ukázka toho, že nějaká občanská 

iniciativa a zájem o to svoje okolí má určitě smysl. #00:35:41-6# 
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Pracovnice odboru hlavního architekta na Magistrátu města Hradec 

Králové (proběhlo v písemné formě) 

 

Tazatel: Jak dlouho se věnujete práci v rámci odboru hlavního architekta? 

Expert č. 2: Na odboru hlavního architekta pracuju jako referent pro městskou zeleň a 

krajinářskou tvorbu čtvrtý rok.  

Tazatel: Za tu dobu, co zde pracujete, všiml/a jste si nějakých zásadních změn, které by se 

týkaly zeleně ve městě HK? Mám na mysli něco ve smyslu rapidního kácení stromů, 

zastavění velké zelené plochy nebo naopak výstavba či renovace parku. 

Expert č. 2: Kácení stromů je součástí obnovy a údržby plošné i liniové zeleně. Nelze se mu 

vyhnout, potřebný rozsah se liší podle místa. Plánovaný proces obnovy stávajících ploch tvoří 

základ pro funkčnost celého systému zeleně. Je potřebné obnovovat dožívající uliční 

stromořadí, rekonstruovat parkové plochy. V roce 2013 byla dokončena např. rekonstrukce 

Šimkových sadů, předtím to byly jižní terasy, potřebujeme řešit Žižkovy sady, Kubištovy 

sady, zeleň na sídlištích. (K zástavbě velkých zelených ploch níže)      

Tazatel: Víte, jaké má město kompetence, které se týkají zástavby zelených ploch ve městě? 

Expert č. 2: Zelené plochy ve městě jsou rozděleny jednak podle významu a funkce, kterou 

plní v systému městské zeleně, ale dělí se také podle toho jakou funkci má plocha dlouhodobě 

plnit dle urbanistické koncepce do budoucna. Funkce s rozdílným způsobem využití přiděluje 

plochám územní plán města. Územní plán města vymezuje několik typů ploch zeleně (plochy 

parků, lesoparků a městské zeleně; plochy zeleně ekostabilizační; plochy krajinné zeleně; 

plochy sadů a zahrad), obecně jsou považovány za plochy nezastavitelné, dle jednotlivých 

regulativů je přípustné doplňkové vybavení drobné architektury nebo stavby pro technickou 

vybavenost. Pokud je ale stávající plocha udržovaná jako zelená jen dočasně a je určená 

k jinému využití, posuzuje se povolení zástavby dle platného regulativu pro danou funkční 

plochu. Umístění nové stavby by mělo v maximální míře dle prostorových možností zohlednit 

kvalitní vzrostlou zeleň.      

Tazatel: Jak jsem si určitě nejen já všimla, v posledních letech vyrostlo v HK několik 

obchodních domů a sídlišť na úkor právě zelených ploch. Vidíte v budoucnu nějaké řešení 

tohoto očividného problému? 

Expert č. 2: Zástavba zelených ploch určených územním plánem pro dlouhodobé plnění 

funkce zeleně by neměla probíhat, umístění stavby vyžaduje soulad s územním plánem. 

Plochy městské a krajinné zeleně (stávající a navržené) jsou v urbanistické koncepci 

stabilizované a velké stavby vznikají na plochách k tomu určených (např. na plochách pro 

občanskou vybavenost, pro bydlení, atd.). Pokud budeme mít dobře zpracovaný územní plán, 

bude zástavba území usměrněna na správná místa a potřebné plochy pro zeleň budou 

zachovány. Rozvoj města by neměl příliš expandovat na volné plochy zemědělské půdy 

v okolí, ale přiměřeným způsobem využít potenciál nezastavěných ploch v intravilánu města.    

Tazatel: Během loňského roku vznikla v HK velká kauza týkající se kácení stromů v povodí 

Labe a Orlice, máte k této události nějaké bližší informace popřípadě názor? 
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Expert č. 2: Tato otázka je velmi obsáhlá a poměrně složitá. Zjednodušeně řečeno, na 

vybraných úsecích břehů Orlice byl dle zadání Povodí Labe odborníky vyhodnocen celkový 

stav stávajících dřevin. Dle hodnocení je zřejmé, že některé stromy je nutné z hlediska 

zachování provozní bezpečnosti odstranit, stromy tady stárnou jako na mnoha jiných místech 

a je nutná obnova. Ale problém je „obnova“ – znovu vysázení nových stromů, s kterou 

nesouhlasí Povodí Labe (s odvoláním na dodržování vodního zákona) a životní prostředí 

nechce povolit kácení bez náležité náhrady zpátky na břehy a hráze. Řešení by se mělo 

odehrát na úrovni ministerstev zemědělství a životního prostředí, aby uplatňovaný vodní 

zákon nebyl v rozporu se zákonem o ochraně přírody a krajiny.    

Tazatel: Jako člen/ka magistrátu máte jistě povědomí o tom, jakým způsobem se město stará o 

svou zeleň. Myslíte si, že péče o parky, lesy, sídelní a meziblokovou zeleň je ze strany města 

vyhovující jak pro zeleň, tak pro obyvatele, nebo máte dojem, že jsou zde jisté mezery, které 

by se daly zaplnit? 

Expert č. 2: Management péče o městskou zeleň je založený na součinnosti mezi správcem 

zeleně – Technické služby HK, odborem životního prostředí, odborem hlavního architekta, 

odborem majetku a odborem památkové péče. Koncepce tvorby a údržby zeleně je zaměřená 

především na udržení kondice stávajících ploch a alejí. Pro obnovu vybraných ploch se 

připravují projektové dokumentace vycházející z odborného posouzení stávajícího stavu 

dřevin. Město má zpracovaný pasport zeleně na pozemcích v majetku města a v současné 

době probíhá zpracování inventarizace dřevin na plochách městské zeleně, čímž získá 

management zeleně podklady o aktuálním stavu a bude možné lépe plánovat posloupnost 

potřebné obnovy ploch v rámci města.        

Tazatel: Jak jsem dozvěděla od jednoho člena zastupitelstva, chystá se nový územní plán. 

Můžete mi trochu přiblížit, jaké akce se chystají v souvislosti s městskou zelení? 

Expert č. 2: Nový územní plán klade velký důraz na přírodní složku krajiny a sídla, návrh 

celkového uspořádání sídelní a krajinné zeleně zpracovává v samostatné složce návrhu 

územního plánu v koncepci uspořádání krajiny. Komplexně v ní řeší návrh ploch zeleně, 

návrh systému překryvných prvků prostorového uspořádání (zelené klíny, osy zeleně 

městského a krajinného typu…), návrh územního systému ekologické stability (biocentra a 

biokoridory) – dle výkresu KUK z konceptu       

Tazatel: Když se rozhoduje o podobných věcech, jako je právě územní plán, bere Magistrát 

v potaz názory a požadavky obyvatel města? 

Expert č. 2: Při tvorbě územního plánu jsou názory a podněty obyvatel města součástí procesu 

zpracování a vyhodnocení jednotlivých fází. Při zpracování konceptu měli obyvatelé možnost 

podávat podněty k zapracování, probíhala prezentace konceptu a besedy. Po veřejném 

projednání konceptu měla veřejnost možnost podávat připomínky a námitky ke konceptu, 

které budou v rámci návrhu vypořádány.     

Tazatel: Myslíte si, že obyvatelé města mají dobrý přístup k informacím, které se týkají 

budoucích akcí města? Máte dojem, že mají možnost se k jistým věcem vyjádřit a popřípadě 

něco změnit? 

Expert č. 2: Informace pro obyvatele probíhají prostřednictvím pravidelného týdeníku 

Radnice, který všem distribuován zdarma, dále  na webových stránkách, můžou se účastnit 
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zasedání zastupitelstva města. Na informovanosti v jednotlivých částech města má značný 

podíl práce Komise místní samosprávy, prostřednictvím které také můžou prosazovat své 

požadavky vůči městu.  

Tazatel: Jaký postoj má Magistrát města k přírodní památce Na Plachtě (PPNP)? 

Expert č. 2: Magistrát města respektuje vyhlášení Přírodní památky, všech jejich tří částí, do 

nového územního plánu vymezuje celou plochu jako plochu přírodní, to znamená 

nezastavitelnou a s ochranou přírodních hodnot území.  

Tazatel: Zajímalo by mě, proč se stále nedaří prohlásit celé území PPNP nezastavitelnou 

plochou. Je si město vědomo toho, že je tato lokalita naprosto unikátní na výskyt mnoha 

živočišných i rostlinných druhů, a že svými akcemi neustále ohrožuje přírodní ráz a chod této 

krajiny? 

Expert č. 2: Celá plocha Přírodní památky Na Plachtě je do budoucna vymezena jako plocha 

nezastavitelná. Město podporuje přiměřený rozsah opatření dle plánu péče, tak aby plochy 

přírodní památky tvořily zázemí nejen pro chráněné živočichy a rostliny, ale byly i 

krajinářsky cenným územím ležícím v urbanizovaném prostředí. 

Tazatel: V Hradeckém deníku jsem se dočetla, že se v těsné blízkosti Plachy, chystá výstavba 

nové městské čtvrti. Co je na tom pravdy, a jaký to bude mít dopad na PPNP? 

Expert č. 2: Výstavba v území navazujícím na plochu přírodní památky bude možná dle 

vymezení ploch s rozdílným způsobem využití dle návrhu nového územního plánu. Nejedná 

se o plochy v přímém kontaktu s plochou památky. 

Tazatel: Vynakládá váš odbor nějakou snahu na to, aby se PPNP podařilo zachránit před 

hrozbou bytové zástavby nebo se naopak snaží Plachtu zalít betonem?  

Expert č. 2: Nad přírodní památkou dnes nevisí žádná hrozba zalití betonem, ochranu její 

plochy zajistí dodržování regulativu územního plánu. Nejsou nutná žádná speciální opatření. 

Vnější celistvost plochy jako plochy přírodní bude zajištěna, mnohem náročnější bude zajistit 

skutečnou ochranu předmětných ploch uvnitř území ve smyslu rozsahu potřebné péče 

(zejména opatření proti zarůstání vlivem sekundární sukcese). 

Tazatel: Jak se město postavilo k petici, která čítala více než 14 000 podpisů obyvatel města 

HK za záchranu PPNP? Bere Magistrát na vědomí to, že obyvatelé mají k této lokalitě osobní 

vztah a chtějí ji zachovat v původním stavu? 

Expert č. 2: Zřejmě se ptáte na petici z dob minulých (před více než 5 lety), mezitím je situace 

jiná, dnes je otázka nezastavitelnosti celé plochy již vyřešená. Neumím posoudit, jaký vliv 

měla uvedená petice na rozhodování o budoucím využití území z pohledu zásad územního 

rozvoje Královéhradeckého kraje. Území PPNP bude zachováno, ale je nutno počítat s nároky 

na neustálou péči a potřebu obnovování uměle vytvořených podmínek, co bude v podmínkách 

dvojí sukcese (samovolného zarůstání dřevinami) velmi náročné. 

 

 

 


